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Erasmusena
Saksamaa)
European Busi
ness School on 
Saksamaa viie ^ 
parima äriüli- 
k o o li seas.
Kool ise asub 
Frankfurtist 50 
km kaugusel pisi
keses linnas nimega Oestrich- 
Winkel. Linn paikneb Euroopa ühe 
pikima jõe, Rheini kaldal ning 
tegemist on veiniistanduspiir- 
konnaga. Karin Laurima muljed 
erasmusena.
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Tagasivaade EBSi
Üiiõpüasesinduse ajatoote
Selle aasta sügisel sai 
EBSi Üliõpilasesindus 
10-aastaseks. EBSi 
vanim traditsioon on 
teadagi Tudengiieht, 
mis on eksisteerinud 
11 aastat. Alati on

ristitud ka rebaseid, 
mis ei ole tavapärane 
„plögistamine", nagu 
me gümnaasiumis 
oleme haijunud näge
ma, vaid midagi meel
dejäävat ja lõbusat.

Rebaste ristimine ja 
Welcome Party on 
käinud käsikäes. 
Lisaks sellele on aasta 
aastalt aina paremini 
ja edukamalt esine
nud EBSi Kammer

koor.
Küsimustele vastavad 
EBSi Üliõpilasesinduse 
ajaloolised isikud:  
Anto Liivat, Kristiina 
Kägu ja Ardo Uudmäe.

Sirti Kaibus
Sirli Kalbust võiks 

igale ebsikale ees
kujuks tuua. Ta 
oli Tudengilehe 
täiskohaga pea
toimetaja, lõpe

tas kevadel üli
kooli cum iaudc, kuid 

paljudel ebsikatel pole siiani aimu, 
kes on see neiu, kelle juhtimise all 
viimased kaks aastat kõik EBSi 
Tudengilehed ilmusid. See viga 
saab nüüd parandatud.
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!S!C -  kas sinu! juba 
on?
ISIC-kaart on isikut 
tõendav dokument ja 
hea sõber üheskoos, 
mis pakub väga palju 
ja eri soodustusi üle 
kogu maailma. Kui 
sul veel ISIC-kaarti pole, siis täida 
ära lehes olev blankett, võta kaasa 
foto ja 99 krooni ning tule ruumi 
204, kus sulle vormistatakse ISIC- 
kaart ja sa võidki hakata nautima 
ISIClikku elu.
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EBSi suvepäevad
12.-13. augustini 2006 toimusid 
Pärnumaal Varbla Puhkekülas EBSi 
11. suvepäevad. Esinesid Memo
riaalansambel ja Jan Uuspõld. 
Mainimata ei saa jätta ka moe- 
miilitsat, dr Noormanni, suurt 
hulka ebsikaid-punkareid ja pungi- 
rohket õhkkonda.
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Veiklto Maripuu, EBSi vilistlane, Suprema Varahalduse juht

Suprema 
Academy 
grand opening
Levivad kuuldused, et 
tegevust on alustanud 
Suprema Securitase 
ja EBSi koostööpro
jekt Suprema Aca
demy mille raames 
saavad 15 tudengit 
spetsialiseeritud väl
jaõppe investeerin
gute juhtimise vallas. 
Tudengid olid vastu- 
võtuaktsioonide põh

jal just kui valitud, 
aktusel kÕnedki pee
tud, aga formaalju
riidiliselt seoti tuden
gid lepingutega alles 
8. septembril 2006. 
Kes siis on need 
salapärased isikud, 
kes meie seas liiguvad 
ja eriprogrammi järgi 
oma õpinguid läbi 
viivad?

Vasakult Ruth Rätsep, Kristiina Kägu ja Piret Hinnov



Peatoimetaja
veerg

J ä lle  on 
alanud uus 
kooliaasta ja 
kõigil on uued 
emotsioonid. 
Uued reba
sed ja välis
tudengid sagi
vad kooli peäl 
r in g i  n in g  
tundub, et 
nad on EBSi 
toreda perega 
juba harju
nud. Soe ja 
päikesepais
teline suvi on 
õtsa saamas. 
Kindlasti am- 
m u t a s i m e 
sellest suvest 
palju en er
giat, et jällegi 

alustada uut kooliaastat.
See leht, mida sa praegu käes hoiad, 

on minu esimene suur töö. Septembrikuu 
on alati kiire aeg: algab kool ja kõigil on 
kuhjaga töid ja tegemisi. Siinkohal 
tahaksin ka vabandada, et leht ilmus 
veidi hiljem kui plaanitud. Veel on asju, 
millest ma päris täpselt kõike ei tea, kuid 
oma teadmisi praktiseerides tulevad ju ka 
kogemused. Usun, et iga järgmine leht 
läheb aina paremaks ja mitmekesi
semaks. Annan endast parima, et kõik 
saaks tehtud ja hästi tehtud.

EBSis on toimunud mõned uued ja 
huvitavad muutused ja projektid. Üheks 
uueks projektiks on Suprema Academy, 
kus tudengid saavad õppida süvendatult 
investeerim isega seotud vajalikke 
baasaineid. Koostöös EBSi ja EBSi 
Üliõpilasesindusega on välja tulnud uus 
ebsika kaart, mis annab erinevaid ning 
soodsaid võimalusi ennast vormis hoida. 
Nagu öeldakse, terves kehas terve vaim. 
Soetage endale ebsika kaart ja võite 
kindlad olla, et haigused teid ei kimbuta.

Lisaks on toimunud ka selle kooliaasta 
esimene ebsikate tutvumisõhtu ehk siis 
Welcome party Eriti tore oli rohke 
erasmuste osavõtt. Uued ebsikad ja 
eramustudengid on nüüd siis pidulikult 
vastu võetud. Järgnevate ürituste 
toimumise suhtes hoidke silmad ja 
kõrvad lahti.

Ärgem heitkem meelt, küllap on sügis 
ka soe ja päikeseline.

Edukat uut kooliaastat!

September
Maimu Virunurm 
Katre Helm

Kairit Veerberk 08. september

Airi Saks 
Ave Paat 
Kati Tillemann

Ants Kraus 
Annika Armipaik

Peeter Lorents 25. september

Karmen Harju 
Katrin Lepa-

03. september Raamatukogu infospetsialist
07. september EBS Juhtimiskoolituse Keskuse 

koolitusjuht 
Õppeosakonna 
õppekonsultant

10. september Õppeosakonna õppesekretär
11. september EBS Gümnaasiumi direktor
21. september Käitumisteaduste õppetooli

lektor
22. september Juhtimise õppetooli lektor 
24. september Sotsiaalteaduste instituudi

direktori abi
Infotehnoloogia õppetooli 
juhataja, professor 

30. september Õppeosakonna õppesekretär 
30. september ProgrammihalduseRuben 

osakonna programmijuht

Oktoober
Kaire Põder 02.

05.

1 1 .

1 1 .

Kertu Mööl 

Jaan Rand 

Berit Roosaar 

Nicola Hijlkema 11. 

MaryHinterleitner 14. 

Arno Almann 22. 

Maarja Murumägi 26. 

Triin Sillaots 28.

oktoober Majandusteooria õppetooli 
lektor

oktoober Juhtimisinstituudi sekretär- 
assistent

oktoober Võõrkeelte instituudi inglise 
keele lektor 

oktoober Välissuhete prorektori 
assistent

oktoober Akadeemiliste välissuhete 
prorektor

oktoober Võõrkeelte instituudi inglise 
keele lektor 

oktoober Õiguse ja avaliku halduse
õppetooli juhataja, professor 

oktoober Õiguse ja avaliku
halduse õppetooli assistent 

oktoober Õppeosakonna 
õppekonsultant

Anu Kerdi Toimetus
Peatoimetaja:

Kujundaja:
Keetetoimetaja:

Fotograaf:
Toimetus:

Vastutav väljaandja: 
Kirjutage meite: 

Heüstage: 
Või astuge iäbi: 

www: 
Väijaandja: 

Trükk: 
Tiraaž

Anu Kerdi 
Peeter Kondratjev 
Killu Paldrok 
Rain Dorbek
Jevgenia Vannari, Helen Koht, Karin 
Laurima, Triin Rebane, Peeter Pakkanen, 
Kati Valvik, Daniil Melnik, Liisa Kangust, 
Jelena Golubeva.
Piret Rehepapp 
tudengileht@ ebs.ee 
665 1365 
ruum 205
http ://tudengi leht. ebs. ee 
EBS Üliõpilasesindus 
EBS Print 
2000

mõtete nurk
Õpitust jääb meile meelde ainult see, mida 

me praktiliselt kasutame või harjutame.
J W. Goethe

Ära kunagi arva, et oled liiga vana 
õppimiseks.

N. Gogol

Enne kui puusepp hakkab puust mingit 
eset valmistama, raiub ta esmalt selle 
ümberringi ära; enne kui sepp hakkab taguma 
rauda, teeb ta selle pehmeks; kas mõtleb keegi 
sellele, et ka õpetaja, enne kui hakkab jagama 
teadmisi, peab esmalt äratama õpilases tungi 
hariduse poole.

J. Komensky

Ei kunst ega tarkus pole meie jaoks, kui me 
neid ei õpi.

Demokritos

Iga takistus ületatakse visadusega.
Leonardo da Vinci

Ära lase kohe esimesel vastupanukatsel 
kokku variseda kava, mille oled otsustanud 
täide viia.

W  Shakespeare

Inimese väärtuslikumaks omaduseks tuleb 
pidada visadust kõige rängemate takistuste 
ületamisel.

L. van Beethoven

Kes tahab midagi suurt saavutada, peab 
visalt süvenema, põhjalikult analüüsima, 
mitmekülgselt seostama ja vankumatult 
kindlaks jääma.

E Schiller

Parim, mida inimene võib teha, on harida 
iseennast ning arendada oma võimeid, et 
temast oleks maksimaalselt kasu inim
konnale.

J.Fields

mailto:tudengileht@ebs.ee


Veikko Maripuu: „EBSi vi!ist!asena on mu! hea 
mee! istuda 1. septembri! jäüe EBSi avaaktuse! ja 
a!ustada suurte ootustega uut õppeaastat-"
Turundus

EBSil on hea meel teatada, et 
uue kooliaasta eel sõlmiti 
koostöökokkulepe EBSi ja Balti
maade parima investeerimis
panga Suprema vahel. Sellega 
pannakse alus rahvusvahelisel 
tasemel investeerimisalase hari
duse andmisele Eestis.

Kokkuleppe kohaselt alustab 
sel õppeaastal tööd Suprema 
Academy mis pakub noortele 
võimaluse omandada EBSis 
kõrgetasemeline investeerimis
alane haridus. Programmi pari
mad lõpetajad saavad asuda 
tööle investeerimise juhtimisega 
seotud ettevõtetes ja vald
kondades üle maailma.

Tänaseks on Suprema Aca
demy stipendium omistatud 
esimesele 15 tudengile, kes 
asuvad juba järgmisel nädalal 
õppima süvendatud finants- ja 
investeerimiseriala õppekava 
alusel.

Nendeks tudengiteks on

1. Natalja Bratuhhina
2. Polina Bratuhhina
3. Andrei Gontsukov
4. Sandra Goudin
5. Anneli Hallik
6. Kristo Koort
7. Christian Kossinov
8. KasparKägu
9. Janek Liba
10. Grete Mägi
11. KailiMänd
12. Ae-Ena Rannamägi
13. Marko Saul
14. Uku Sukles
15. Niis Vaikla

1. septembri avaaktusel 
tervitas esmakursuslasi Suprema 
Academy käivitajaid, EBSi 
vilistlane, Suprema Varahalduse 
juht Veikko Maripuu, kes rääkis 
lähemalt sellest, miks Academy 
ellu kutsuti ning millist rolli 
Suprema programmis kannab:

Veikko Maripuu: „EBSi vilist
lasena on mül hea meel istuda 1. 
septembril jälle EBSi avaaktusel 
ja alustada suurte ootustega uut 
õppeaastat.

Selle eest, et mind käesoleva 
aasta 1. septembril siia pre
siidiumilaua taha on kutsutud, 
võlgnen ma tänu suuresti EBSis 
saadud ettevalmistusele, mis 
andis kindluse kartmatult ette
võtlusesse siirduda ja oma unis
tuste elluviimisele lähemale 
jõuda.

Vajadus professionaalse 
investeerimisjuhi elukutse järele 
annab tunnistust Eesti jõudmi
sest teatud arenguastmele, kus 
inimesed ei mõtle enam vaid 
tarbekaupade, vaid juba ka ette
võtete ostmise peale. Koostöös 
EBSiga ellu kutsutud Suprema 
Academy eesmärk ongi täita see 
tühimik, mis on praegu nõudluse 
ja pakkumise vahel.

Suprema Academy's saavad 
tudengid lisaks tehnilistele 
oskustele ka sügava arusaamise 
eetikast, mis on investeerimise 
juures üks olulisemaid aspekte ja 
milles Eesti investeerijatel on 
veel palju arenguruumi.

Investeerimine ei ole õnne
mäng ega loterii, vaid reaalne 
vajadus säästa ja kasvatada oma 
varasid. Eestlane investeerib 
tänasel päeval teiste sarnaste 
elatustasemega Kesk- ja Ida- 
Euroopa maade elanikest olu
liselt vähem, rääkimata kõrgelt 
arenenud riikidest. Valitseb 
mentaliteet, et kui palk tõuseb, 
tuleb elada suuremas korteris, 
sõita kallima autoga ja omada 
rohkem mammonat.

Õigem oleks esmalt pisut 
säästa, investeerida ning seejärel 
tarbida selle raha eest, mis üle 
jääb. Majandus on teatavasti 
tsükliline, igale tõusule järgneb 
langus ja me ei tea, millal see 
tabab Eesti majandust. Selleks 
tuleb valmis olla ning siis on hea, 
kui ühtteist on valmis varutud.

Loodan siiralt, et Suprema 
Academy's alustanud 15 ande
kat, lootustandvat tudengit 
käivad selle tee koos meiega 
lõpuni ja saavad tugeva baas
hariduse ning esimesed prakti
lised kogemused alustamaks 
tööd mõnes investeerimisega

Veikko Maripuu, EBSi vilistlane, Suprema Varahalduse juht

seotud valdkonnas.
Samuti loodan, et Academy 

olemasolu EBSi süsteemis mõju

tab siinseid õppejõude ja üliõpi
lasi mõtlema ja tegutsema sääst
valt."

Õige EBSi tudengi, 
vilistlase ja töötaja 
tunneb ära tema per
sonaalse ebsika kaar
di järgi, mis võimal
dab hulgaliselt soo
dustusi toitlustus-, 
majutus- ja teistes 
asutustes. Eriline 
rõhk on sportimisasu- 
tustel, mille puhul

lisandub EBSi dotat
sioon kuni 50%. Taot
le see Tudengipor- 
t a a 1 i k a u d u :  
www.ebsikas.ee -> 
Ebsika kaart. Hind: 
100 krooni. Kuulu 
ebsikate hulka, tee 
enda-leg i ebsika 
kaart ja tunne end 
erilisena.

http://www.ebsikas.ee
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EBSi Üliõpilasesindus on 
EBSi üliõpilaste esindusorgan, 
mis koosneb igalt kursuselt 
valitud tudengite esindajatest. 
Esindus on EBSi iseseisev osa, 
mille ülesanne on olla üliõpilaste 
esindusorgan nii koolisiseselt kui 
ka väljaspool, kanda üliõpilas
vaimu ja koordineerida üliõpilas
elu. Igapäevaselt tegeletakse 
üliõpilaselu juhtimise ja esinduse 
otsuste elluviimisega. Üliõpilas- 
esinduse juhatus töötab koos 
toetavate struktuuriüksustega. 
Üliõpilasesinduse liikmete arv 
sõltub EBSis igal õppeaastal 
avatud kursuste arvust.

EBSi Üliõpilasesinduse üles
anded on
> panna paika üliõpilasesin

duse arengusuunad ja tege
vuskavad,

> kujundada seisukohad,
> kinnitada üliõpilasesinduse 

kõik alusdokumendid,
> valida üliõpilasesinduse juha

tus,
> otsustada teiste ühenduste 

liikmeks ja nendest välja
astumise üle,

> otsustada muude küsimuste 
üle, mis ei ole seaduse või 
põhikirjaga kellegi teise 
pädevusse antud. 
Üliõpilasesinduse kutsub kok

ku juhatus. Üliõpilasesindus on 
otsustusvõimeline, kui koosole
kul osaleb üle poole liikmetest. 
Üliõpilasesinduse otsus võetakse 
vastu liikmete häälteenamuse

ga, välja arvatud põhikirjas sätes
tatud juhtudel.

Õigused:
> igal kursusel on õigus olla 

esindatud ja valida selleks 
enda seast esindaja,

> esindaja valivad oma kur
suse tudengid,

> üliõpilasesinduse moodus
tavad esimeseks koosole
kuks valitud kursuste esin
dajad,

> igal esindajal on koosolekul 
üks hääl.

Üliõpilasesinduse juha
tus

Kolmeliikmelise juhatuse 
valib iga kahe aasta tagant 
Üliõpilasesinduse esindusorgan, 
kes eksisteerib EBSis aastast

1996. Oma tegevuspõhimõtetelt 
oleme ajaloo vältel jäänud 
paljuski samaks, aga arengusuu
nad ja pädevusvaldkonnad on aja 
jooksul laienenud. Arendustööd 
jätkates oleme jõudnud faasi, 
kust edasimineku prioriteedid on 
rahvusvahelistumine ja aka
deemilise kultuuri tõstmine, 
tagades samal ajal EBSis tervik
liku vaimsuse kujundamise, sest 
„EBS on elustiil".

Üliõpilasesinduse juhatus 
esindab EBSi üliõpilaste huve nii 
kooli sees kui ka väljaspool -  
EBSi Üliõpilasesindus kuulub 
Eesti Üliõpilaskondade Liitu ja 
Tallinna Üliõpilaskondade Ümar
lauda. Samuti esindab juhatus 
EBSi üliõpilasi välissuhtluses

teiste tudengiorganisatsiooni- 
dega. Juhatuse määratud esin
dajad võtavad osa ülikooli senati 
istungitest, olles hääleõigusega 
ning esindades seäl üliõpilaste 
seisukohti.

Üliõpilasesinduse praegune 
juhatus valiti 2005/2006. õppe
aasta detsembris, millest tulene
valt toimuvad järgmised valimi
sed 2007. aasta detsembris. 
Kandideerida võivad kõik EBSi 
tudengid. Üliõpilasesinduse stra
teegiliste eesmärkide saavutami
seks moodustatakse üliõpilas
esinduse juhatuse juurde vasta
vad struktuuriüksused.

Ruum 204, ov@ebs.ee 
Tel/faks: (+372) 665 1365 

http ://www. ebsikas .ee

EBSi Tudengiieht EBS Sport KO!T

EBSi vanim traditsioon on 
majasisene häälekandja. Nimelt 
juba alates 1995. aastast toimib 
leht oma aus ja uhkuses ning 
seda võib nimetada juba 
traditsiooniks. Aja jooksul on 
toimetusest läbi käinud palju 
lehetegijaid. Nad on kindlasti 
saanud suure kogemuse ja on 
õnnelikud, et on saanud anda 
oma panuse kooliellu. Leht on 
kindlasti ka kooli ja tudengite 
väärtuste edasikandja.

Tudengiieht ilmub tihti ja 
a jak irjan ikel on parimad 
võimalused ning vahendid, et 
teha tööd kvaliteetselt. EBSi

Tudengilehel on eri rubriike, 
mille seast leiab endale sobiva ka 
kõige nõudlikum lugeja. EBSi 
leh t on n ii tu d en g ite le , 
õppejõududele kui ka maja 
teistele tööta jatele põnev 
ajaviide, mille kaudu saab end 
kursis hoida EBSis ja mujal 
toimuvate ürituste ja uudistega.

Lisaks lugude kirjutamisele 
on lehe juures põnevad ka meie 
koosolekud, kust kunagi ei 
puudu nali ja naer, ent ometi 
teeme me tõsist tööd.

Ootame sind oma toredasse 
meeskonda!

Karjääri - ja 
Nõustamiskeskus

Kaijääri- ja Nõustamiskeskus 
jätkab uuel semestril tudengitele 
töö - ja  p rak tik ak oh tad e  
pakkumist nii Karjäärikeskuse 
stendi kui ka kodulehekülje 
kaudu. Parimaid ja ainult 
ebsikatele suunatud kuulutusi 
ava ldam e võ im a lu se l ka 
Tudengilehes, koos ettevõtete 
juhtide kommentaaride ja 
arvamustega.

Eelmisel semestril õnnestus 
tudengitele pakkuda palju 
konverentside ja seminaride 
pääsmeid. Kindlasti soovime 
m u u t a  k o n v e r e n t s i d e  
vahendam ise tu d en g ite le  
e fek tiivsem aks -  esitada 
spetsialiseeritumaid pakkumisi

ning anda parem ülevaade 
kõikidest konverentsidest nii 
Eestis kui ka rahvusvahelisel 
tasandil.

Uuel semester jätkub edukas 
koostöö seniste partneritega: 
Tallinna konverentsid, Pärnu 
konverentsid, LHVj Äripäeva 
seminarid. Vastavalt tudengite 
huvile leiame olemasolevate 
kõrvale ka uusi partnereid ja 
koolitusi. On juba mõni mõttes? 
Anna julgelt teada!

Uuendatud kodulehelt on 
kõik vajalik kergesti leitav -  vaata 
järgi http://career.ebs.ee

Kaijääri-ja Nõustamiskeskus 
ruum 204

Jevgenia Vannari 
jevgema. wmnan @ebs. ee

Sa vist o!ed juba kuuinud, et 
iiikumine on e!u?! Seetõttu 
pakub EBS pa!ju võimatusi oüa 
terve nii kehait kui vaimuit, et ei 
tekiks õppimisest ega kooiieiust 
tüdimust.

Kiiduväärt õpitulemuste 
saavutamiseks peab ka tervis 
korras olema. EBSi Üliõpilas
esindus hoolitseb selle eestki. Tee 
endale ebsika kaart ja viibi mõnel 
õhtul nädalas kas spordiklubides 
või Kalev SPA veekeskuses. 
Pärast loengut minge koos

sõpradega bowlingusse või 
piljardisse. Seda kõike palju 
soodsamalt kui teised.

EBS Sport teeb endast kõik 
oleneva, et sinu õppeaasta 
2006/07 tuleks igati aktiivne. 
Pakume spordiüritusi, näiteks 
spordivõistlusi teiste ülikooli
dega, vehklemisturniiri, sukel
dumist ja palju muudki. See
juures olete kõik jätkuvalt ooda
tud EBSi korvpalli, jalgpalli ja 
võrkpalli meeskondadesse.

Kui sul on idee spordiürituse 
jaoks või tahad meeskonnaga 
liituda, kirjuta aadressile 
sport@ebs.ee.

Mens sana m corpore sano.

Haridusnõukoda

Birgit Simm
kommumkatsioomjuht

KOIT ehk pikema nimega 
kommunikatsiooni ja infotehno
loogia osakond loodi vaid pisut 
vähem kui aasta tagasi. Nagu 
institutsiooni nimi vihjab, on 
meie ülesanne tagada kommu
nikatsiooni liikumine nii EBS-i 
Üliõpilasesinduse sees kui ka 
väljas. Veel vastutame IT-küsi- 
muste eest. Seega, meie halda- 
me portaali ebsikas.ee ja saada
me välja tudengitele suunatud 
informatsiooni. Meie osakonna 
töö on ka hallata välissuhteid 
ning vastutame ka marketingi ja 
PR-suhete eest. Ning mis eriti 
tähtis, meie osakonda kuulub 
inimene, kes peab hea seisma 
ebsika kaardi soodustuste eest. 
Kuidas on lood, kas oled oma 
koha siin ära tundnud?

Mis aga kõige tähtsam, kõik 
üliõpilasesinduse korraldatavad 
üritused on KOIT-osakonna 
valvsa pilgu all ehk KOIT omab 
vajaminevad ressursse: foto
graafid, tõlkijad ja disainer, kes 
kõik täidavad tähtsat rolli, et 
EBS-i Üliõpilasesinduse iga
päevatöö sujuks ladusalt ja 
positiivses õhkkonnas.

Allan All mere 
Handusnõükoda

Haridusnõukoda on Üli
õpilasesinduse alla kuuluv 
tudengite käepikendus, mis 
igapäevaselt esindab ja osaleb 
aktiivselt haridusalastes arutelu
des ülikoolis (EBSi Senatis, kooli 
juhtkonnas, õppeosakonnas) 
kui ka väljaspool (Eesti Üliõpilas
kondade Liidus ja Tallinna 
Üliõpilasesinduste Ümarlauas).

Üheks olulisemaks infokana
liks tuleb seejuures lugeda aktiiv
seid tudengeid, sest just nende 
kaudu peaks Üliõpilasesinduse 
teave kõikide tudengiteni liiku
ma ning tudengite mured, mõt
ted ja ideed omakorda tagasi Üli- 
õpilasesinduseni jõudma.

H a r i d u s n õ u k o j a  i g a 

aastaseks suuremaks projektiks 
on saanud ü liõp ilastööde 
konkurss, kus huvitavamad ja 
p a r i m a d  t ö ö d  t u l e v a d  
ettekandmisele. See on hea 
võimalus üht-teist kasulikku 
kõrva taha panna. Kõike täpse
malt leiad tudengiportaalist 
http://www.ebsikas.ee

Osalemine Haridusnõukoja 
tegevuses annab võimaluse 
ülikooli positiivse arengu heaks 
töötamise kaudu panustada täna 
oma diplomi homsesse väärtu
sesse.

Teisisõnu -  aidates teisi, 
aitad iseennast.

mailto:ov@ebs.ee
http://career.ebs.ee
mailto:sport@ebs.ee
http://www.ebsikas.ee


EBSi kammerkoor
See oli võimas pidu, see 

üliõpilaslaulupidu Gaudeamus, 
mis toimus 30. juunist 2. juulini 
Tartus. EBSi kammerkoor oli 
kohal oma suure sini-valge- 
triibulise telgi ja enamusega oma 
meeskonnast. Tartu on selliseks

laulupeoks ideaalne koht koos 
Emajõe, Laulu-väljaku, suure 
messihallide territooriumi ja 
vabaõhu -kon tsertide  ja  - 
kohvikutega Raekoja platsil.

Gaudeamus oli koori jaoks ka 
selle suve tippüritus. See aasta

paitas rahva ja lauljate südant 
popurrii Raim ond Valgre 
lauludest ning meeled ajas elevile 
Priit Pajusaare „Tii". Ülimalt 
võimas oli aga avamisöö tules/iow 
Emajõe kaldal Kaar silla lähedal. 
See müstiline ja kohati ohtlikult

võimas mäng tulega pani 
siinkirjutaja südame uues 
laulupeo rütmis põksuma ning 
pimeduses kiiskavaid silmi oli öös 
tuhandeid.

Tippürituseks võib pidada ka 
maikuu lõpus toimunud rahvus
vahelist rahvalaulukonkurssi 
suvepealinnas Pärnus, kus meie 
koor lõi laineid oma uudisrah- 
valaulutöötlustega Eesti noor
telt heliloojatelt Ridbeckilt ja 
Kangurilt. Ja tasuks saime 
hõbemedali ja parima punkti
summa, mida siiani on õnnes
tunud saada.

Kuna see suvi oli laulupidu ja 
peeti muid Eesti-siseseid pidu
sid ja konkursse, siis järgmiseks 
aastaks planeerime järjekord
selt osaleda piiritagusel festi
valil. Ja pärast 2003. aastal 
toimunud Austria reisi ja ka
2005. aastal T ehhis lahedal 
festivalil osalemist on tõenäo
liselt enamikul kaugema välja
sõidu järele hammas verel, sest 
sellisel reisil vaibub pillerkaar 
ainult kontserdi hommikuks või 
kui sedagi. Võimalik, et 2006.

sügisel sõidame Eesti sõprus
kooriga So-Le-Mio Pihkvasse 
külla ning kindlasti ootavaid 
meid Eestis eri konkursid juba 
2007. aasta kevadel. Süda ja vaim 
ihkavad arengut ning mõnelt 
konkursilt ka kuldmeda-lit. Aasta 
l õ p u s  p e a m e  m aha  ka 
traditsioonilise koori jõulupeo, 
kus eelmisel aastal esines nii 
bänd kui ka üllatusesinejana 
segakoor Noorus oma ülimalt 
laheda repertuaari ja kaunikõla
lise ansambliga.

Loomulikult eelneb sellele 
aastajagu kaks korda nädalas 
proovides käimist, mis nagu 
traditsiooniks saanud, toimu-vad 
esmaspäeviti ja neljapäeviti kell
19.00 ja seda alates esimesest 
septembrist. Kõik soovijad, kellel 
vähegi laulu-häält ja palju 
tahtmist ning kes soovivad 
värvilisest pillerkaarist osa saada, 
on meie proovidesse teretulnud! 
Kõik küsimused koori kohta 
saada e-mailile aadressil sega 
koor@ebs.ee 

Päikest ja kohtumiseni proovis!
Hull

!ntemationa! C!ub
Sten Pisang

International Club on teinud 
mõningaid muudatusi ning alates
2006. aasta kevadsemes-trist 
võtnud enda alla lisaks mentor- 
lusprogrammile ka rahvusvahe
liste suhete struktuuri-üksuse.

Mentorlusprogramm tegeleb 
EBS-is õppivate välistudengi-tega 
ning koosneb mentoritest, kellest 
igaüks võtab enda hoole alla paar 
vahetustudengit, kellele vajadusel 
abiks ollakse. Lisaks kuulub 
mentori ülesan-nete alla ka 
kõikvõimalike ürituste korra
ldamine, et tutvus-tada vahe- 
tusõpilastele meie riiki ja kultuuri 
ning et tutvuda nende kodumaa 
eripära ja tavadega.

Rahvusvaheliste suhete ees
märk on luua EBS-i partner- 
ülikooli-dega üliõpilasesinduste 
tasandil tihedamaid suhteid, 
millega saame aidata parandada 
vahe-tussemestrile (või -aastale) 
minevate tudengite informeeri
tust ja tagada kvaliteetne vastu
võtt sihtriigis. Lisaks on meie 
eesmärk suurendada Eestist 
väljaminevate üliõpilaste arvu.

International Club on huvitav 
viis leida sõpru ja tuttavaid üle 
maailma ning õppida tundma eri 
kultuure ning tavasid. Samuti 
pakub International Club võima
lust laiendada oma silmaringi ja 
loob ideaalse keskkonna suhtle
miseks ning keelepraktikaks.

Skoüon
Raadio Kuku (107,0 MHz) 

eetris kõlab igal esmaspäeval kell
11.30 ja kordusena kell 22 EBSi 
oma raadiosaade.

Tegu on pooletunnise vestlus- 
saatega, mis on mõeldud mõtle
vatele inimestele nii EBSist kui 
ka väljastpoolt ülikooli. Teema- 
käsitlus on mitmekesine ja pae
luv, saatejuhid arutlevad Eesti ja 
välismaailma 17-26-aastaste 
noorte jaoks oluliste sündmuste, 
probleemide, valikute ning väär
tuste üle. EBSi raadiopooltundi 
illustreerivad silmapaistvad ning 
karismaatilised külalised. Saadet 
juhib EBS-i väärttudeng Anto 
Liivat.

Üüõpiiaste teadustööde riikük konkurss 2006

Haridus- ja Teadusministeerium

A H C H H V tE D E S
s i h t a s u t u s

Haridus- ja Teadusminis
teerium koostöös Sihtasutusega 
Archimedes kuulutab välja 
üliõpilaste teadustööde 2006. 
aasta riikliku konkursi.

Töö tuleb esitada Sihtasu
tusse Archimedes (Väike-Turu 8, 
51013 Tartu) 15. oktoobriks
2006 (postitemplikuupäev).

Konkursil võivad osaleda kõik 
2005. ja 2006. kalendriaastal 
Haridus- ja Teadusministeeriumi 
õppekavade registrisse kantud 
õppekava järgi õppivad üliõpi
lased või üliõpilaskollektiivid.

Konkursil antakse välja tea
duspreemiaid suurusega 7500, 
4500 ja 3000 krooni (kogu 
preemiafond on 225 000 krooni) 
kolmes tasemekategoorias:
1) rakenduskõrghariduse ja 
bakalaureuseõppe üliõpilaste

teadustööd,
2) magistriõppe üliõpilaste tea
dustööd,
3) doktoriõppe üliõpilaste tea
dustööd.
Preemiaid määratakse järgmistes 
valdkondades (valdkonnad vas
tavad ETIS-e klassifikaato-rile):
1) bio-ja keskkonnateadused,
2) ühiskonnateadused ja kultuur,
3) terviseuuringud,
4) loodusteadused ja tehnika. 
Konkursitöödele esitatavad 
nõuded:
1) teadustöö on valminud 2005. 
või 2006. aastal,
2) teadustöö on köidetud ja 
nõuetekohaselt vormistatud,
3) teadustöö on eesti keeles 
(erandiks on võõrkeelne publi
katsioon, m illele lisatakse 
eestikeelne ja publikatsiooni

koopiaga kokku köidetud 
publikatsiooni sisu kajastav 
vähemalt 2-3-lehekülje-line 
referaat),
4) teadustöö esitatakse nii 
paberkandjal kui ka elektrooni
liselt (tööde faile saab üles 
laadida osalusvormi juures 
aadressil http://www.archime 
des.ee/index.php?leht= 127). 
Lisaks tööle tuleb konkursil 
osalemiseks esitada järgmised 
dokumendid:
1) kiijalik konkursil osalemise 
avaldus, milles märgitakse 
teadustöö valdkond, teadustöö 
tegemise aeg ja koht, autori 
kontaktandmed,
2) koopia passi või muu isikut
tõendava dokumendi isiku
andmetega leheküljest,
3) ülikooli, rakenduskõrgkooli

või kutseõppeasutuse väljastatud 
tõend üliõpilase õppekava ja 
õppeaasta kohta,
4) juhendaja kirjalik arvamus 
ning kontaktandmed,
5) täidetud elektrooniline osa- 
lusvorm (osalusvormi saab täita 
alates 15. septembrist aadressil 
http://www.archimedes.ee/in 
dex.php?leht -127).
Lisainfo

http://www.archimedes.eeZi 
ndex.php?leht= 127

Liina Saar -  liinas@archime 
des.ee, 730 0338, 533 00787, 
Sihtasutus Archimedes

Terje Tuisk -  teije@archime 
des.ee, Sihtasutus Archimedes 

Margus Harak -  margus. 
harak@hm.ee Haridus- ja 
Teadusministeerium

mailto:koor@ebs.ee
http://www.archime
http://www.archimedes.ee/in
http://www.archimedes.eeZi
mailto:harak@hm.ee


European Business Schoo! on 
Saksamaa viie parima 
äriü!ikoo!i seas. Koo! ise asub 
Frankfurdist 50 km kaugusei 
pisikeses iinnas nimega 
Oestrich-Winke!. Unn paikneb 
Euroopa ühe pikima jõe, Rheini 
kaidai ning tegemist on 
veiniistanduspiirkonnaga.
*  Iga välisüliõpilane saab enne 

Oestrich-Winkelisse tulekut 
endale buddy, kelle üles
andeks on kindlustada, et 
kõik välisüliõpilased ilusasti 
kohale jõuaksid ning et kõik 
vajalik olemas oleks.

*  European Business Schoolil 
ei ole ühiselamuid, kuid 
soovi korral leiab buddy 
välistudengile korteri. Tee
nus maksab 60 €. Oestrich- 
Winkel on väga väike linn 
(ligikaudu 10 000 elanikku) 
ning vabade korterite arv on 
piiratud, seega soovitan juba 
varakult elamise suhtes 
kooliga ühendust võtta. Üüri 
peale peaks arvestama 
270-450 € kuus. Tavaliselt 
on elekter ja vesi hinna sees. 
Korterid on ilusad ning 
sisaldavad kõike, mida ühel 
tudengil vaja peaks minema.

*  Toidu peale läheb kuus ligi 
250 €. Hinnad on natuke 
kallimad kui Eestis, kuid 
tasub siiski poes silmad lahti 
hoida, sest leidub ka odava
maid asju. Soovitan firma Ja! 
tooteid, mis on tudengile 
rohkem taskukohasemad.

*  Ühistransport on kallis ja 
kuna Oestrich-Winkel on 
tõesti väike linn, tasub 
ülikoolist jalgratas laenata. 
Laenutus maksab umbes 9 € 
kuus. Kui on plaan jääda 
kaheks semestriks, soovitan 
jalgratta osta ning enne 
äraminekut uuesti maha 
müüa.

*  Väljas söömine on kallis ning

kohalikud baarid suletakse 
kell üks öösel. Pidutsemiseks 
tasub minna naaberlinna 
Mainzi, mis on 25 km 
kaugusel ja kus elab umbes 
kolm miljonit elanikku.

*  European Business School 
pakub välisüliõpilastele enne 
iga semestri algust ka saksa 
keele tasuta intensiivkursu
seid, mille eest saab 4 ECTS 
punkti. Loengud on väga 
huvitavad. Palju on grupi

töid, aktiivset suhtlemist, 
lõbusaid mänge. Usun, et 
need, kellel on õnnestunud 
käia meie saksa keele 
õppejõu Jaanika Sarve 
loengutes, teavad, millest 
räägin. Soovitan nendest 
loengutest kindlasti osa 
võtta.

*  European Business School 
korraldab välisüliõpilastele 
infopäevi ning jagab detailset 
in form atsioon i, kuidas

midagi teha tuleb. Näiteks 
kuidas kursustele registree
rida, arvutiklassi kasutada 
(arvutiklass on avatud 24 h), 
pangaarvet avada jne. Ei tasu 
üldse muretseda. Kõik on 
väga lihtsaks tehtud.

*  Saksamaale jõudes tuleks 
kohalik kõnekaart muret
seda. Siin tulevad appi 
ERASMUS buddfe'd, kes 
teavad täpselt soovitada, 
mida ja kust osta. Samuti on

väga palju informatsiooni 
European Business Schooli 
Welcome Gufde'is, mida 
jagatakse kõigile välisüli
õpilastele.

*  Kliima on soojem kui Eestis. 
Suvel on keskmine tempe
ratuur 18-20 °C, kohati kuni 
30 °C. Talvel on keskmine 
temperatuur 1,5 °C. Kindlasti 
tasub vihmavari kaasa võtta, 
sest sügisel sajab palju.

!nternationa! Re!ations Department
Weicome to the new 

academic year!
For several years now we have 

been working hard on inter
nationalisation of Estonian 
Business School and many of our 
efforts are showing results. So -  
it's time to tell you all about it!

Regularly from now on we 
shall have the pleasure of 
com m unicating w ith  you 
through the pages of this Student 
Newspaper, so that you can keep 
up with the international 
activities of Estonian Business 
School. Thank you to the 
Student Government for giving 
us this platform!

Please feel free to come and 
talk, ask questions or tell us 
about interesting items you 
know.

Who are we?
Vice Rector yor In te r 
nationa! Relations; Nicola 
Hijlkema
(n ico la .h i j  l k e m a @ e b s . e e ; 
telephone: +372 665 1364) 
Assistant to Vice Rector;
Berit Roosaar
(berit.roosaar@ebs.ee; tele
phone: +372 6651369) 
Manager ^br international 
Pro/ects; Anne-Liis Arulo 
( a n n e l i i s . a r u l o @ e b s . e e ; 
telephone: +372 6651354) 
Where are we?
Room 104 
What do we do?
International Relations includes: 

Managing international 
faculty for English language 
courses
Receiving international

guests and visitors 
Internationalisation of local 
faculty
Advice on international 
training programmes for 
local faculty
Management of ERASMUS 
exchanges (Coordination: 
Kelli Saaren; kelli.saa 
ren@ebs.ee; telephone: 
+ 372 6651322) 
Responsibility for inter
national marketing 
International press relations 
(Coord ination : Piret 
Rehepapp; piret.rehepapp 
@ebs.ee; telephone: +372 
6651312)
Organising international 
conferences
Liaison with international 
networks of which Estonian

Business School is a 
member
Relations with foreign 
embassies in Tallinn 
Providing advice on inter
national strategy 
Providing advice on inter
national accreditation 

This month:
Foreign exchange students:

55 students from 15 
countries 

Foreign faculty:
Prof. Enrico Moretto, 
Universitä degli studi di 
Parma (Italy),

September 12 -  22, Managerial 
Finance

Dolf Tuinhout, Audencia 
School of Management -  
Nantes (France),

September 18-25, Logistics

Prof. M aja  M akovec  
Brencic, University of 
Ljubljana (Slovenia), 

September 19 -  22, International 
Business
Visiting faculty are to be found in 
the Faculty Lounge, room 110 
International events and visits: 

The Estonian Business 
School together with the 
Estonian Institute for Future 
Studies will organise the first 
workshop on corporate 
governance in Estonia 
Corporate Governance 

in the context o f CEE 
countries: Challenging 
the m ain stream  on 
September 18-19. More: 
www.ebs.ee/cg2006

Erasmusena European Business SchooHs
Karin Laurima BBL-3
karm. Zaunma@eb.s. ee

Oestrich-Winkel on tuntud kui viinamarjaistanduste piirkond - Karin

mailto:lkema@ebs.ee
mailto:berit.roosaar@ebs.ee
mailto:anneliis.arulo@ebs.ee
mailto:ren@ebs.ee
http://www.ebs.ee/cg2006


To Be a Foreign Student
Karin Laurima, BBL-3
^arm.^aMrfma@eb&ee

Nowadays going abroad to 
study for a semester or two is 
fairly commonplace. But what is 
it actually like to be a foreign 
student in a different country 
with all its different customs and 
traditions?

I asked around among some 
foreign students studying right 
now at the European Business 
School (EBS) in Germany

Prerna Kapoor, Indian 
Institute of Management 
Lucknow (India): As far as

being a foreign student is 
concerned, I have found the 
experience very fu lfilling. 
Coming from India, a country 
with immense cultural diversity 
my trip to Germany has still been 
a l e a r n in g  e x p e r i e n c e .

Communication without a 
common language base and 
adjusting to the style of living 
here has been a challenge. But it 
has taught me to be more 
tolerant and has encouraged me 
to learn new things and meet 
new people. What I hope to take 
back with me is a lot of new 
friends from all over the world 
and experiences that I can never 
get by staying in my home 
country. While learning is one 
thing, I would also like to make 
the students here more aware 
about my own country as well.

Steve Greenwald, the 
University of Akron (USA):

This study abroad at European 
Business School in Germany is 
my first time out of my country I 
must first start off by saying that 
all of it has been positive so far. 
It's quite amazing to be in my 
position, having never been 
anywhere with comparable 
culture, landscape, people,

architecture, etc. I didn't know 
quite what to expect when I 
came, I had some pictures in my 
head but that was about it. When 
I arrived I was well received by 
my buddy he picked me up from 
the airport, took me to get the 
keys to my flat, helped me 
register my residence, and go 
grocery shopping. Starting off 
would have been much harder 
without him. After I got a little 
rest, I spent the rest of the 
weekend getting to know my 
flatmates and meeting other 
internationals. I think that is the 
most amazing part about 
studying abroad, especially at a 
school like EBS, being able to 
interact and make friends with 
students from all over the world! 
Coming from the USA, I am 
fortunate that everyone speaks 
English at the school, because 
unfortunately I only speak 
English. Sometimes I run into 
difficulty talking to locals (older 
people) but I usually can get by I 
think the real challenge for some 
internationals comes in the 
classroom. Depending on your 
home country and its education 
system it may prove to be quite 
difficult to step into a different 
system. But all in all, the other 
students are usually quite willing 
to help, so it makes things a little 
easier. The most amazing 
opportunities for me is the 
travelling! It's so fascinating how

much history and culture exists 
here in Europe, an area that 
would seemingly fit into a little 
more than half of my country. 
Being in Germany we are really 
almost in the centre of it all. This 
semester I will gain more cultural 
experience, and make more 
memories with some of the most 
wonderful people I will ever 
meet. This is more than I will 
experience in many years of my 
life. I couldn't ask for more!

R i t e s h  A g a r w a l ,  
Management Development 
Institute, Gurgaon (India):

We are rapidly moving towards 
an era of globalization where 
individuals will soon lose their 
identities to cross-cultural teams. 
I have always wanted to be a part 
of this vibrant global culture and 
hence opted for international 
exchange program. It is an 
experience of a lifetime as an

exchange student is able to learn 
not only in an academic sense, 
but also about cross cultural 
differences, and they tacitly 
become the brand ambassadors 
of their country The obvious 
advantages are the experiences 
and the learning, but to me it is 
more of exploring the unknown, 
making friends and spreading 
the ideology of my country which 
believes in peace and harmony 
Inherently one comes across 
some difficulty with regard to 
adapting in the new place, but 
this change is easy to adjust to.

Charlotte Adam sson , 
H a n d e l s h ö g s k o l a n ,  
G ö t e b o r g s  u n iv e r s i t e t  
(Sweden): My experience of 
being a foreign student is that it is 
a lot of fun. There are lots of 
activities going on all the time 
and the other exchange students 
are great. The different cultures 
you meet are very interesting and 
rewarding. The only bad thing is 
that you might have home 
sickness, but there is almost no 
time for that because you are 
busy day and night! I chose to go 
mainly because I wanted to learn 
the language. Besides that, it is 
an event that makes you more 
open to other cultures and it 
could be great to have in your CV 
for your future jobs. I would 
warmly recommend you to study 
abroad, it is a great experience 
you will always remember.

Erasmus students discovered Saaremaa
Sirli Karlep BBL-3
$fr^@p?a.stof:ee

On 22'  ̂-24"' of September the 
traditional Saaremaa trip for EBS 
Erasmus students took place. It 
was organised by the tutors in the 
International Club. The trip was a 
big success and we were 
especially lucky with the weather 
as it was sunny throughout the 
Saaremaa weekend. On the first 
day we visited the Kaija church, 
the Angla windmills, which 
especially appealed to our 
Netherlands students, also we 
managed to see Odalätsi water 
springs and visit Panga Cliff, 
where we had a very nice lunch. 
Accommodation was again in 
Pilguse manor, which is one of 
the most beautiful and peaceful 
places in the world. Of course the 
Erasmus students managed to 
break that peace a bit, when the 
entertainment part of the trip 
started. It involved a quiz about

Estonia and Saaremaa, some 
Estonian folk dancing, which 
included of course the Saaremaa 
waltz. Also it involved singing in 
Estonian and also singing in 
many other languages. A big 
grazie to Italian students, who 
kept up the singing all through 
the trip. On Saturday we had an 
early start to the day because 
new adventures were awaiting 
us. We visited the end of the 
world, also known as Sõrve Säär, 
after which we headed to 
Kuressaare, where we visited the 
Castle of Kuressaare, had a 
geopointing game and got to 
know the lovely city. After lunch 
in Pilguse manor Erasmus 
students had a chance to get to 
know a sporting activity called 
kiiking. It was introduced by the 
manor owners son Rando-Kaarel. 
There were also few brave 
students, like Axel, Bjarte and 
Simone, who tried the kiiking 
and managed it well. For dinner

Erasmus students had a difficult 
task to accomplish - they had to 
catch their dinner. The biggest 
fish was caught by Kostas and it 
weighed 1,75 kilos. Saturday 
ended with a unique experience - 
a real Estonian smoke sauna. 
Since it was already dark then the 
way to the sauna was marked by 
candles, which also gave more 
mystery to the event, behind the 
sauna there was a cold natural 
spring, into what students went 
to chill themselves after a hot 
sauna. This should keep them 
healthy throughout the cold 
winter ahead of us. On Sunday 
morning we had a little sleep-in 
and after that we headed to see 
the Big Bang, the Kaali meteorite 
crater. We left Saaremaa, but 
before heading to home we 
visited Laasu Ostrich farm in 
Muhumaa, where it was possible 
to see creatures that you never 
would expect to see in Estonia,

for example kangaroos and 
ostriches, who everyone who 
wanted could also feed. After that 
we had a little picnic in nature 
and then we caught a ferry back 
to the mainland. Thinking back 
to the trip there is lot of positive 
to remember and I think that

Sifli Karlep, BBL-3

This semester EBS has more 
international students than 
ever before. All together there 
are 53 students from 15 
countries and because of this 
the number of tutors in 
International Club has also 
grown, this semester we have
17 tutors. The students are 
from all around the world: 
Austria, Belgium, Denmark, 
Finland, France, Germany 
Greece, Italy the Netherlands, 
Norway, Poland, Slovenia, 
Sweden, Switzerland and 
United States of America. The 
semester started with the 
welcoming event in Cafe 
Mmuah on 15"' of September 
and the first trip was organised 
to Saaremaa, where Erasmus 
students spent a wonderful 
weekend. On 5* ' of October the

each student experienced 
something new and exiting. A big 
thank you to our really nice bus 
driver Ago from Sarbuss and to a 
lovely crew of Pilguse manor and 
of course to all the participants. 
See you on our next event!

tasty National Cuisine evening 
was organised, where different 
nationalities prepared their 
different cuisines. On 19 -̂22"" 
o f October EBS Erasmus 
students are going to explore 
the lovely city of St. Petersburg. 
In November the visiting of 
Saku Brewery is planned. In 
December two of the Erasmus 
students are going to get 
married during the traditional 
International Club event -  the 
Estonian Wedding, where 
international students will get 
to know the wedding traditions 
in Estonia. Close to Christmas 
tutors will introduce Estonian 
Christmas traditions on the 
night of Estonian Christmas. In 
addition to pre-planned events 
there are many spontaneous 
events organised. It promises to 
be a very interesting and 
engaging semester.

!ntemationa! C!ub 
autumn 2006

The group photo



Äri Richard Bransoni 
moodi
Triin Rebane, BBL-2
trün.rebane@eb&ee

Richard Branson on loonud 
Virgini kaubamärgi, mille taga 
peitub 200 firmat ning 8000 
töötajat 26 riigis. Oma firma 
kasvu nimetab Branson lihtsalt 
õnnelikuks juhuseks.

Raamat räägib Bransoni edu 
saladustest ning on jagatud 
kümneks lihtsaks peatükiks. 
Peatükid mõtestavad lahti 
Bransoni suhtumise ärisse. 
Minule hakkasid silma järgmised 
mõtted:
1. Töö tuleb muuta meelelahu

tuseks. Töötajatele tuleb 
pakkuda vaheldust. Branson 
on selleks välja mõelnud 
pikad nädalavahetused oma 
maakodus, kus lõbutsetakse 
koos ning nauditakse 
puhkust.

2. Pidevalt tuleb oma kauba
märki edendada, sest suurus 
tõepoolest loeb. Branson on 
pidevalt loonud uusi firma
sid, sest kui firma kasvab 
liiga suureks, ei suuda ta 
seda enam kontrolli all

Des Dearlove

hoida. Firmade tükeldamine 
on kaasa toonud uued 
kaubamärgid ja seetõttu ka 
rohkem raha taskusse.

3. Alati tuleb käituda rahva- 
mehelikult ning naeratada 
kaadrisse. Branson on korral
danud igasuguseid trikke, et 
meedia tähelepanu võita. 
Väba suhtlemise ning meeldi
va naeratusega on ta konku
rentide ees edu saavutanud 
või lihtsalt neid õrritanud. Ja 
Branson õrritab endast ainult 
suuremaid. Ja kui parajasti ei 
ole meedia tähelepanu vaja, 
siis tuleb lihtsalt varjus 
püsida.

4. Firmas tuleb pidada kasse, 
mitte lambaid. Töötajatele 
tuleb anda rohkem vastutust 
ning panna nad ise mõtlema. 
Kasvab motivatsioon ning 
töö saab kiiremini ning 
efektiivsemalt tehtud.

Raamat on lõbus ning seiklus-
rohke, mistõttu leheküljed möö
duvad kiiresti. Teoorial ei 
peatuta, kõik põhineb Bransoni 
kogemustel.

EBSiga seotud
segadused
iahendatud
Triin Rebane BBL-2
trün.rebane@eb^.ee

Viimase aasta jooksul on EBSi 
ümber olnud palju poleemikat. 
Probleeme on tekitanud nii EBSis 
õppivad hiinlased, EBSi õppe
jõudude diplomid kui ka Exe
cutive MBA täienduskooli- 
tusprogramm.

Eesti avalike ülikoolide 
Rektorite Nõukogu leidis, et EBSi 
tegevuses on leidunud kõrvale
kaldeid Eestis kehtivatest regu
latsioonidest kolmes põhipunk- 
tis. EBSi tegevdirektori Peeter 
Krossi sõnul on kõik peavalu 
tekitanud probleemid nüüdseks 
lahenduse leidnud.

Esimese punktina toodi välja 
Hiina magistritudengite küsi
mus, mille lahendamiseks sõlmis 
EBS ning Haridus- ja Teadus- 
ministeerium sel kevadel kokku
leppe. Edaspidi lähtub EBS oma 
tegevuses kokkuleppes sätes
tatust. Kõik EBSi Hiina magistri- 
tudengid on üle viidud baka- 
laureusetasemele.

Teise probleemina nimetas 
Rektorite Nõukogu kva li
fikatsioonidega seonduvaid küsi
musi. Nimelt puudus kahel EBSis 
külalislektorina loenguid and
nud õppejõul doktorikraad, kuna 
kraad oli omandatud USA 
mitteakrediteeritud ülikoolis. 
EBSi kodulehel oli neid õppe- 
jõudusid aga nimetatud profes
soriks. EBS tunnistas oma viga 
ning edaspidi lubab lektorite 
taustauuringute tegemisel tähe
lepanelikum olla.

Viimase punktina toodi välja 
EBSi eksimine diplomistatuudi 
vastu seoses Executive MBA 
täienduskoolituskursuse läbinu
tele väljastatava lõpudokumen- 
diga. Lõpudokumendil oli kirjas 
sõna JDiplom", kuigi täiendus
koolituskursuse lõpetanud peaks 
saama tõendi või tunnistuse. 
Õppeosakonna juhataja Kadri 
Osula sõnul pole kellelegi kur
suse lõpetanutest väljastatud 
magistrikraadi ning kõik seni 
kätte antud diplomid vaheta
takse tunnistuste vastu välja. Ka 
selles küsimuses tunnistas EBS 
oma viga, kuna ei lugenud 
täpselt seadust. Tulevikus saavad 
täienduskoolituskursuse läbinud 
õige nimega dokumendi.

Kuigi kõik punktid on oma 
lahenduse leidnud, arvestati 
EBSi osalemine kvaliteedileppes 
peatati ning talle anti vaatleja 
staatus. Vaatleja staatus kestab 
vähemalt ühe aasta. Pärast seda 
on EBSil võimalus oma postit- 
sioon kvaliteedileppes taastada.

Edaspidiste apsude välti
miseks õhutas Peeter Kross kõiki 
professoreid, õppejõude ning ka 
assistente lugema Eesti Vabariigi 
põhiseadust, ülikooliseadust 
ning kvaliteedilepet. Kross lausus 
ka, et vaatamata raskustele, ei 
tasuks silm ist lasta meie 
eesmärke, miks me EBSi oleme 
tulnud. EBSil on originaalsed 
õppekavad, väga head õppejõud 
ning meetodid, kuidas asju 
tehakse.

Kõik reipalt edasi! (Peeter 
Kross)

Häiriv hiiinemine
Triin Rebane, BBL-2
trün. rebane@ebs. ee

Viimasel ajal olen märganud, 
et EBSis on palju kroonilisi 
loengutesse hilinejaid. Ja seda 
mitte ainult tudengite seas, vaid 
hilinevad ka õppejõud.

Ma ei taha nüüd väita, et mina 
mitte kunagi hilinenud ei ole. Ma 
arvan, et me kõik oleme mõned 
korrad loengusse hilinenud, olgu 
selle põhjuseks siis hommikune 
ummik, vaevaline ärkamine või 
hoopis midagi muud. Kuid kui 
hiljaks jäämine muutub iga
päevaseks, siis paratamatult hak
kab see häirima.

Vähemalt 5-LO minutit pärast 
loengu algust ei saa õppetööd 
korralikult alustada, sest pidevalt 
tilgub uksest sisse kaastuden- 
geid. Õppejõud peab end katkes
tama ja ootama, kuni tudeng 
omale sobiva koha leiab ning 
kohmitsedes õppematerjalid 
lauale paneb. Teised tudengid 
vahivad sel ajal lakke või 
viskavad hilineja poole mõne

kurja pilgu. Mõne hetke pärast 
alustab õppejõud oma viimast 
lauset uuesti, et see terviklikult 
lõpetada. Ja siis astub sisse 
järgmine hilineja ning kõik algab 
otsast peale.

Selline olukord on eba
meeldiv nii õppejõule kui ka 
tudengitele. Võib-olla on pika
ajalisemad lektorid sellega juba 
harjunud, kuid kindlasti häirib 
see neid tudengeid, kes on end 
alati õigeks ajaks kohale ajanud.

Sageli oleme ka ise ette
kannet tehes õppejõu rollis. Nii 
mõnedki meist on kogenud 
olukorda, kus peab oma jutu 
katkestama, sest järsku sajab 
keegi uksest sisse ning hakkab 
kolistama. Sellega kaob mõtte
lõng, kaasneb kokutamine ning 
palju segadust.

Siiski pole tudengid ainu
kesed hilinejad. Koolis on ka 
õppejõude, kes hilinevad ning 
niimoodi igasse loengusse. Meie, 
tudengid, peame istuma ukse 
taga ning ootama. Mõni jookseb 
ruttu arvutiklassi, et välja uurida,

kas loeng toimub või mitte. Mõni 
jookseb õppeosakonda, et teada 
saada, kas õppejõud on koolis. 
Lõpuks jõuab kohale aga ka 
õppejõud, nägu rõõmsalt naerul.

Olgu hilinejaks kas õppejõud 
või tudeng, tagajärg on ikka 
sama. Osa õpitavast läheb kaotsi, 
loengute lõpus näpatakse 
puhkehetkedest lisaaega, keegi 
saab halvema tulemuse, keegi 
lahkub raevuga loengust ning 
kellelgi on tuju terveks päevaks 
rikutud.

Erinevaid juhtumeid, mil 
tudengid või õppejõud oma 
hilinemisega loenguid segavad, 
on palju ning ilmselt võiks 
Tudengilehe terve väljaande sel 
teemal kokku panna. Siiski ei 
oleks see eriti arukas. Loodan, et 
kallid hilinejad ning ka kõik 
teised lugejad said aru, mis ma 
mõtlen -  pidev hilinemine häirib 
ning mõjutab meie õppimist ning 
saavutusi. Kuid just õppimise 
pärast me koolis ju käimegi. Kas 
pole siis nii?

Suprema Academy grand 
opening
Toimetus

Levivad kuuidused, et tege
vust on aiustanud Suprema 
Securitase ja EBSi koostöö
projekt Suprema Academy, miüe 
raames saavad 15 tudengit 
spetsiaüseeritud väijaõppe 
investeeringute juhtimise vaüas.

Tudengid olid vastuvõtu- 
aktsioonide põhjal just kui 
valitud, aktusel kõnedki peetud, 
aga formaaljuriidiliselt seoti

tudengid lepingutega alles 8. 
septembril 2006. Kes siis on need 
salapärased isikud, kes meie seas 
liiguvad ja eriprogrammi järgi 
oma õpinguid läbi viivad?

Lepingute allkirjastamine kui 
protsess erines tavapärasest 
sellevõrra, et korraldati vastu
võtt, mille raames kõik asja
osalised oma näpujäljed paberile 
jätsid ja vastastikku lootusi ja 
lubadusijagasid.

Üritus leidis aset Suprema

Securitase ruumides City Plaza
22. ehk viimasel korrusel, kust 
päikselisele Tallinnale avaneb 
pilkuvabastav vaade, mille 
kõrvale sai nautida tasemel 
sampust rikkalikku suupiste- 
lauaga, mis tudengite sõnul 
osutus lisaks visuaalsele efektile 
vägagi maitsvaks.

Üsna šikk esmamulje jäi, 
iseasi, kuidas lugu edasi areneb. 
Tudengiieht omalt poolt lubab 
projektil silma peäl hoida ja 
lugejaidki informeerida!

„EBSi vilistlane ja praegune Suprema varahalduse juht Veikko Maripuu allkiijastamas kolmepoolset 
tudengilepingut"



EBSi Tudengiiehe peatoimetaja iõpetas se! 
kevadei ct#fn /a^de
Karin Laurima BBL-3
karm. Zaurtma@eb3. ee

Sir!! Ka!bust võiks igaie 
ebika!e eeskujuks tuua. Ta o!i 
Tudengüehe täiskohaga 
peatoimetaja, !õpetas kevade! 
ü!ikoo!i CM/n /ai/cfe, kuid pa!jude! 
ebsikate! po!e siiani aimu, kes 
on see neiu, keüe juhtimise aü 
viimased kaks aastat kõik EBSi 
Tudengüehed ümusid. See viga 
saab nüüd parandatud.

Kust sa pärit oled?
Olen pärit suvepealinnast. 

Pärnakana olen eelkõige harju
nud rahuliku elu ja ümbritseva 
rohelusega, millest Tallinnas 
vajaka jääb. Pealinnas on elu 
palju hoogsam, inimesed 
närvilisemad ning kõigil on alati 
kiire - need on aspektid, millega 
pole siiani haijunud ega tahagi 
hatjuda.

Miks otsustasid EBSi 
õppima tulla?

Põhjuseid on mitu: õppekava, 
sisseastuja 100%-line stipen
dium, mis mulle määrati, ülikooli 
hea asukoht ja meeldiv teenin
dus.

EBSi eelis minu jaoks oli see, 
et siin ei õpetata üksnes puhast 
avalikku haldust (Kalbus lõpetas 
avaliku halduse eriala. - Tonn), 
vaid suur osakaal on õigus- ja 
juhtimisbloki ainetel, mis mind 
samuti huvitavad.

Algul heidutas mind pisut 
EBSis õppimise eest nõutav 
suhteliselt suur õppemaks, kuid 
kohe alguses määrati mulle 
100%-line sisseastuja stipen
dium ning see kõigutas minu 
valikut EBSi kasuks veelgi, sest 
polnud vaja muretseda, kuidas

Sirli Kalbuse lemmikud:
1. Ajakiri, mida kõige 
meelsamini loed:
pole kindlat
2. Lemmik koht õppi
miseks:
voodis teki all
3 . M i l l e g a  p i n g e i d  
maandad:
jalutan looduses, teen trenni, 
veedan aega sõpradega
4. Kõige mõnusam aas
taaeg:
suvi ja talv
5. Hommik, õhtu, öö:
öö
6. Söök eksam iperioo
dil:
okolaad ja Battery energia- 

jook
7. Lemmiktegevus vabal 
ajal:
lihtsalt eksisteerimine
8. EBSi söökla speciat:
juustusai
9. Koht lõõgastumiseks:
vee läheduses
10. Õ p p e jõud , kelle  
loengusse oli lausa lust 
minna:
Arno Almann, Tiina T at ua

õpingute eest tasuda. Lõpetasin 
EBSi kordagi õppemaksu maks
mata.

K u idas  s in u s t  EBSi  
Tudengiiehe peatoimetaja 
sai?

Kui ma alguses Tudengiiehe 
meeskonnaga 2004. aasta 
kevadel ajakiijanikuna liitusin, 
valitses selles suhteliselt suur 
kaos, sest ajakirjanikke oli vaid 
käputäis ja regulaarsetel koos
olekutel olin ma peale peatoime
taja ainuke kohalviibija, mis 
tundus mulle väga veider.

Sirli Kalbus

Tundus, et Tudengilehel oli palju 
probleeme, millest ei räägitud.

2004. aasta sügisel oli lehe 
regulaarse ilmumisega taas 
probleeme ja peagi kuulutati 
välja konkurss uue peatoimetaja 
leidmiseks. Minu arvates oli see 
hea väljakutse ning otsustasin 
kandideerida. Nii saigi minust 
Tudengiiehe peatoimetaja.

Mis on lehe peatoime
taja töös kõige raskem?

Midagi väga rasket selles töös 
pole. Huvi, pealehakkamist ja 
ideid peab olema. Samuti peab 
peatoimetaja oskama inimesi 
juhtida ja suutma näha Tudengi- 
lehte kui tervikut.

Kõige keerukam selle töö 
juures on keskkonna määra- 
matustega toimetuleku protsess, 
sest lehe puhul pole ju midagi 
kindlat. Kõik võib iga hetk 
muutuda ja selleks tuleb valmis 
olla. Kui üks lugu jääb ära või 
vastupidi, juhtub midagi, mida 
peaks tingimata leheveergudel 
kajastama, tuleb kiirelt rea
geerida ja olla alternatiividele 
avatud.

Ega uute kohustuste  
tekkides õppimine kanna
tanud?

Minu jaoks ei olnud pea
toimetaja amet kui kohustus, 
vaid pigem kui suurepärane 
võimalus teha midagi meeldivat 
koos aktiivsete inimestega. Ma ei 
tundnud, et olen millekski 
sunnitud ning lehe tegemine oli 
hoopis meeldiv ajaviide, mille 
kallal vahepeal nokitseda.

Õppimine üksnes lehe tõttu 
kindlasti ei kannatanud, sest 
prioriteedid olid mül paigas - 
enne kool, siis ajaleht. Praegu on 
mül väga hea meel, et sain 
Tudengilehte teha, sest see viis 
mind kokku huvitavate inimes
tega ning andis juurde palju 
kogemusi, mida üksnes raamatu 
lugemine anda ei suuda.

Kindlasti on sul meeles 
mõni vahva seik seoses 
Tudengilehega. Äkki räägid  
meile mõnest?

Olin peatoimetaja peaaegu 
kaks aastat ning selle ajajooksul 
nägid minu juhtimisel trüki
valgust 14 ajalehenumbrit. Vah
vaid seiku, mida seoses Tudengil
ehega meenutada, on palju, sest 
sageli juhtub viperusi, mis algul 
kütjaks teevad ja hiljem nalja
kate juhtumitena meenuvad.

Mäletan seda, kuidas kord oli 
ajakirjaniku pildi asemele kujun
duse käigus ilmunud hoopis pilt 
kohtumisest saadikuga, kes EBSi 
külastas. Seda juhtus muidugi 
sageli, et paar lauset oli artiklist 
puudu või kaotsi läinud, valed 
pildid vales kohas jne, kuid see 
ongi selle tööprotsessi üks osa. 
Hiljem, kui leht juba trükivalmis, 
sai enamus vigu ikka kõrval
datud.

Olla lehe peatoimetaja 
on kooli kõrvalt isegi raske, 
kuid sa lõpetasid  cum  
!oude. K uidas sul see  
õnnestus?

Cam Zaude lõpetamine polnud 
minu jaoks kunagi eesmärk 
omaette, sest selle tiitliga pole ju 
otseselt midagi peale hakata. 
Alles oma bakalaureuseõpingute 
viimasel aastal nägin, et 
võimalus on saada cam Zaade 
ning seega võtsin mikroöko
noomika uuesti, sest selle ainega 
polnud mül esimesel kohtumisel 
just kõige paremad suhted. Siis 
tuli veel pingutada ülikooli 
lõpueksami tarbeks ja nii see cam 
?aade tuligi. Ei midagi ebainim
likku, lihtsalt kohusetundlik 
suhtumine õppetöösse ja jäije- 
pidevus.

Cam Zaude saamisele aitas 
kõvasti kaasa see, et olin saanud 
sisseastudes 100%-lise stipen
diumi ning igal õppeaastal jätkus 
see vaid juhul, kui keskmine 
hinne oli nelja punkti skaalal üle 
3,67. Kuna õppemaksu tasu
miseks mül endal piisavalt raha 
polnud, tuli õppida hästi, et oma 
stipendium säilitada.

Mis plaanid sul edas
pidiseks on? Soovid aja- 
kirj andusegaj ätkata?

Sellest sügisest asun ma 
omandama magistrikraadi TTÜ-s 
haldusjuhtimise erialal. Samuti 
on kooli kõrvalt ajaressursi 
olemasolul plaanis asuda oma 
teadmisi ja oskusi rakendama 
tööjõuturul.

Ajakirjandusega jätkamise 
suhtes kindlaid plaane pole. Kui 
ajakitjandus minu jaoks õige 
valik on, siis küllap meie teed 
kohtuvad taas.

Weicome to EBS
,Ho6 p o  noH K ajioB aTb  B

Tere tuiemast EBSi
Jevgenia Vannari IntBBA-2
jev^enm. vannan@ebs.ee

New year at Estonian 
Business Schoo! has begun and 
! wou!d !ike to we!come our new 
students! We hope that studying 
at EBS wi!! be an unforgettabie 
experience and when you 
graduate you wi!! become 
everything you have ever 
wished to be. Some of the 
freshmen answered my 
questions about themse!ves and 
what they expect of EBS.

Rauno Mürk (19). BBA-1.
Rauno is from Viljandi -  a small 
cultural town, where he finished 
C.R.Jakobson Gymnasium. His 
first objective was to get into 
EBS, which he managed to 
achieve. Rauno likes to wear a 
suit, which means he dreams of a

career and by coming to EBS, he 
might just be on the right track. 
His interests include music, 
travelling, basketball and beach 
volley, dating, tennis and 
football. The latter has been a big 
part of his life, so Rauno might 
play for EBS team and we'll see 
him bend it like Beckham.

Besides a prosperous young 
man, we have a professional 
football player among us. Rauno 
had represented "V iljandi 
Future" youth team for a long 
time.

Rauno had been thinking of 
coming to EBS since the 10* 
grade. That's when he under
stood that business was exactly 
what he wanted to do. He is sure 
that EBS will teach him to 
succeed in the world of business.

Natalja Bratuhhina (18). 
IntBBA-1. There is another star

on the EBS horizon.
Natalja is from Narva. She 

finished Audentes school and is 
dreaming o f becoming an 
independent business woman, 
running her own company Her 
hobbies include volleyball, other 
sports and traveling.

Besides becoming a business 
woman, Natalja might as well 
become a professional sports
woman, since among her 
achievements are Estonian 
volleyball Championships 2nd 
place, beach volleyball 9th place 
on World Championships U19, 
9th place on European Cham
pionships U23. Impressive, don't 
you think?

Natalja chose EBS for its 
friendly atmosphere and good 
conditions for studying. She 
expects EBS to give her enough 
knowledge to develop in the field 
of Business Administration.

Natalia Kaldre (18). BBAõv- 
1.

Natalia finished Tallinn 
Juhkentali gymnasium and is 
working in a mobile service 
company EMT. She likes cinema, 
sports and wants to test her 
ability in skydiving. Natalia 
dreams of visiting Spain, which is 
also a good place for ERASMUS 
exchange program. In the future 
Natalia wants to become a 
business woman and might start 
her own business.

She expects EBS to give her a 
good education, new friends, 
perspectives, lots of fun and 
numerous of opportunities.

Sandra Goudin (18 ). 
IntBBA-1.

Sandra is from Tallinn and 
finished Tallinna Laagna Upper 
Secondary school. She likes 
summer, spending time with

fr iends,  communicat ing ,  
travelling, music, sportrs (tennis, 
jogging, aerobics). Sandra likes 
to dance and lead a healthy life. 
Italian kitchen is her favorite.

From September she will start 
in the Suprema Academy 
program. She has always wanted 
to study banking,  even 
remembers playing investment 
games, which were very exciting! 
One of the reasons for coming to 
study in EBS was the chance to be 
admitted to Suprema Academy 
Sandra had to choose between 
Tallinn Technical University, 
Tartu University and EBS.

She thinks, she has made the 
right decision. What she likes 
about EBS is the atmosphere: 
people are very friendly and 
understanding, the staff are 
always ready to help.

mailto:vannan@ebs.ee


2005/2006- õppeaasta kevadsemestri tagasiside 
tuiemused
Nii nagu EBSis heaks traditsioo
niks on saanud, viidi ka sel 
kevadel läbi tagasisideküsitlus. 
Tagasiside täitis seekord ligi 350 
tudengit, mis moodustab umbes 
veerandi meie aktiivsest tudeng
konnast. Tihti on olnud kuulda 
nurinat selle üle, et tagasiside 
tulemuste alusel ei toimu 
nähtavaid reaalseid muutusi. 
Siin on tudengitel võimalus nii 
mõndagi ise ära teha. Mida 
suurem on tagasiside täitjate arv, 
seda suurem on arvamuse jõud. 
Kui vastajaid on neljandik 
tudengkonnast, siis ei ole selle 
põhjal põhjapanevaid järeldusi 
kõigi tudengite arvamuse kohta 
võimalik teha. Teiseks on alati 
oodatud konstruktiivne tagasi
side, mis aitab õppejõududel 
oma nõrgemaid kohti leida ja 
tööd efektiivsemaks muuta. 
Samuti ootavad asjalikke ette
panekuid üliõpilasesindus ja 
Õppeosakond.
Uuendusena viisime seekord 
koostöös Rahva Raamatu ja 
Üliõpilasesindusega läbi õnne
loosi, mille õnnelikud võitjad on 
selgunud ja auhinnad kätte 
saanud. Õnneloosiga on plaanis 
jätkata ka sel semestril.
Statistikas lähevad arvesse need 
õppejõud, keda hindas vähemalt 
5 tudengit. Negatiivse tagasi
sidega õppejõude (üldhinnang 7-

palli süsteemis alla 4 palli) oli 
seekord 7. Väga hea hinnangu (5 
ja rohkem palli) said 68 
õppejõudu. Kokku anti hinnang 
96 õppejõule. Õppejõudude 
keskmine oli 5,53. Tagasiside 
tulemused olid kevadsemestril 
natuke madalamad kui 2005. 
aasta sügisel, mis tuleneb osalt 
sellest, et hinnata sai ka 
praktikaid, lõpueksameid ja 
kursusetöid. Praktikad ja lõpu
eksamid polnud tagasiside lõp
pemise ajaks veel alanud, seega 
ei olnud võ im a l ik  nei le 
objektiivset hinnangut anda. 
Kursusetööde puhul pidid 
tudengid hindama ka neid 
õppejõude, kes nende kursusetöö 
juhendajaks polnud. Sel korral 
jätame praktikad ja lõpueksamid 
välja ning kursusetöödel saab iga 
tudeng hinnata ainult oma 
kursusetöö juhendajat. 
Kevadsemestril oli EBSis 16 
välisõppejõudu, kellest 13-1 oli 
keskmine hinne üle 5 palli, mis 
näitab, et oleme EBSi õppetöösse

rohkem välislektoreid kaasates 
õigel teel.
Oma analüüsi kevadsemestri 
kohta on teinud ka sotsiaaltea
duste ja võõrkeelte instituudid 
ningjuhtimisinstituut.

Sotsiaalteaduste instituut 
(Alari Purju)
Õppejõudude tegevuse hinda
mine üliõpilaste poolt on üks 
akadeemilise töö korralduse 
iseenesest mõistetavaid vorme. 
Arvan ise, et kõige suurem 
kasusaaja võiks olla õppejõud, 
kelle tegevus leiab üsna mitmest 
küljest läbivalgustamist. Samas 
on kõigi otsustajate jaoks üsna 
keeruline iga konkreetse sõnumi 
sisu ja kasutamise võimalusi lahti 
kodeerida. Ained on erinevad, 
arvestatav korrelatsioon on aine 
keerukuse ja õppejõu tagasiside 
keskmise hinde vahel, ka hinnete 
hajuvus on mõne õppejõu puhul 
suurem. Kvantitatiivseid meeto
deid kasutavate ainete tagasiside 
hinded on üldiselt tagasihoidli
kumad kui valdavalt kvalita
tiivset lähenemist kasutavatel 
ainetel, kuigi leidub erandeid. 
Küllalt raske on ainult tagasiside 
põhjal öelda, kas selle positiivsus 
on seotud madala latiga, millest 
on suhteliselt kerge üle hüpata, 
või on tegu ikkagi tõsise töö 
positiivsete tulemustega. Kom

mentaarid, mis vihjavad aine 
huvitavusele, õppejõu laiale 
silmaringile ja nõudlikkusele, 
viitavad pigem viimasele võima
lusele.

Õiguse ja  avaliku halduse 
õppetool
Ained kuuluvad küllalt laia 
valdkonda, alates mitmest õiguse 
ainest ja lõpetades avaliku 
halduse ja Euroopa Liidu 
poliitikatega. Õppetooli tagasi
side on üldiselt positiivne. Arno 
Almann on ise tunnustatud 
õppejõud (keskmine hinne 6,2) 
ja on ka ained katnud heade 
spetsialistidega. Õppetooli puhul 
on võimaliku probleemina 
tundunud just väljastpoolt tule
vate õppejõudude tegevuse koor
dineerimine ja ainete võimalik 
ühilduvus, aga tagasiside põhjal 
otsustades on õppetöö kulgenud 
ladusalt. Mõned kriitilised mär
kused on olnud Andres Vuti 
õpetatud äriõiguse kohta, mille 
kursuse keskmine hinne oli ka

õppetooli raames tagasihoidlik 
3,5. Tegu on küllalt raske ainega, 
aga siin mängis ilmselt rolli ka 
lektori sisseelamisprobleem. 
Samuti sai suhteliselt tagasi
hoidliku keskmise hinde 4,6 
äriõiguse õppejõud Andrus 
Lauren. Arvan, et siin on 
paratamatult oma osa ka aine 
keerukusel.

Käitumisteadused
Õppetooli tagasisidet peegel
davad keskmised hinded on 
olnud traditsiooniliselt kõrged, 
enamasti üle 6 palli. Kiijalike 
märkuste vormis tagasiside on 
samuti positiivne. Nii on profes
sor Jaan Ennulo saanud keskmise
6,0 ja meeldejäävatena nime
tatakse huvitavaid loenguid 
ilmestanud katsete kirjeldusi. 
Maie Toimeti puhul (keskmine 
6,2) nimetatakse sotsioloogia 
huvitavaks tegemist ning seda, et 
tegemist on toreda ja inimliku 
õppejõuga. Kati Tillemanni 
puhul nimetatakse eraldi igas 
sotsioloogia loengus aruteluks 
väljapakutud huvitavat küsi
must. Ka tema tagasiside hinded 
on kõrged, tagasiside põhjal 
probleeme nagu poleks.

Infotehnoloogia
Infotehnoloogia õppetool katab 
nii IT-ga seotud aineid kui ka 
matemaatikat eri vormides. 
Õppejõududest on üliõpilaste 
lemmik kindlasti Indrek Kaido, 
kelle tagasiside keskmine 6,2 
ütleb seda, et ka matemaatikat 
saab huvitavalt õpetada. Teiste 
õppejõudude keskmised variee
ruvad 5,2-5,6 vahel, mis on 
samuti hea tulemus. Kiijalikes 
märkustes kiidetakse eraldi 
professor Heikki Päevat, kes on 
nõudlik, aga tudengisõbralik.
IT poolel varieeruvad tagaside 
hinded rohkem, vahemikus 
4,3-5,3. Osalt on see tingitud 
ainete keerukusest, aga ka 
sellest, et akadeemiliselt kõige 
haritumad inimesed ei pruugi 
olla veenvad bakalaureusetase- 
me õppuri j aoks.

Majandusteooria õppetool
Majandusteooria õppetooli ai
neid on õpetanud lektorid, kelle 
keskmine hinne on madal, 
kiijalike kommentaaride hulk 
ületab keskmist mitu korda, kuid 
kellel on andunud austajaid, kes 
peavad õpetatut kogu stuudiumi 
vältel parimaks. Siin saab 
nentida, et maitsed on erinevad, 
ning rõhutada mõlemapoolsele 
reeglitest kinnipidamisele, mil
lest on suur abi ka konfliktide 
lahendamisel. Kõige suurem osa 
kirjalikust tagasisidest puudutas 
ökonoomika kursusetööd, mida 
juhendas Karmo Kroos. Konflik
tidega kaasnevad enamasti 
madalad hinded, seetõttu ei 
läinud Karmo Kroosil tagasiside 
seisukohast hästi. Tema panus on 
kahtlemata see, et ta on võib-olla 
kõige järjekindlamalt üritanud 
EBS-is juurutada rahvusvahelisi 
tavasid ning olnud sealjuures 
vahel ka tudengitele mõistmatult 
pedantne. Samas on põhiline osa

Karmo juurutatavatest põhi
mõtetest, millega tudengid pea
vad stuudiumi läbimiseks roh
kem lugema ja iseseisvat tööd 
tegema, ülikoolides üldised. 
Õppetoolivälistest lektoritest on 
alati stabiilselt hea tagasiside 
olnud Alar Keinil. Nii ka seekord, 
tema mikroökonoomika 5,2 
punkti on võrreldes teiste 
lektorite tulemusega täiesti hea. 
Samas oli kõige probleemsem 
Annika Paabuti tagasiside. Tema 
keskmine oli madalam õppetooli 
keskmisest. Samas aga avastasin 
tulemust uurides üsna veidraid 
asjaolusid. Kui vaadata vastuseid 
üksikutele küsimustele, siis 
varieerusid tulemused suuresti, 
mille üks võimalik interpretat
sioon on, et aine esitamisel oli 
tugevaid kohti, mateijalid olid 
huvitavad... aga üldiselt ei 
meeldinud. Annika loengud 
läksid semestri jooksul oluliselt 
paremaks ja arvestades tema 
tõsist hoiakut, loodame temast 
siiski head lektorit tulevikus. 
Kuulub ta ju sellesse Eesti Panga 
seltskonda, kellega majandus
teooria õppetoolil on hea koos
töö.
EBSi üks eripära on küllalt 
erineva taustaga õppejõudude 
kaasamine, sh väljastpoolt Eestit. 
Nende lähenemisviisi kohan
damine õppetöö formaalsetele 
nõuetele ja samas ka rahvus
vaheliste tavade juurutamine 
EBSis (kodus lugeda antud 
kirjalikud materjalid loetakse 
läbi, kirjalikud tööd esitatakse 
õigel ajal jne) on kasulik 
mõlemale poolele. Sotsiaal
teaduste instituudiga on püsi
vamalt seotud Robert Pefferly ja 
Alex Creutzberg, kellelt oleme 
kuulnud kasulikke kommentaare 
asjade toimumise kohta.

Juhtim isinstituut (Tõnu  
Kaarelson)
Tagasisidestatus on tavapärane 
eeldus millegi korrigeerimiseks 
ja paremini tegemiseks. Nii ka 
õppejõudude töös. Üliõpilaste 
antud tagasiside peamine adres
saat on õppejõud. On täiesti 
loomulik, et igaüks mõtestab 
tema kohta antud hinnanguid ja 
öeldut erilise hoolega ja püüab 
muuta oma töös seda, mis on

muutmisväärne. Seepärast on 
konstruktiivne tagasiside alati 
oodatud.
Tagasiside hinnangute tase kipub 
sõltuma aine raskusest ja sellest, 
millisel kursusel hindajad para
jasti on. Raskemate ainete õppe
jõud saavad keskmiselt mada
lamaid hinnanguid ja õpingute 
lõpupoole nõudlikkus õppe
jõudude suhtes suureneb, mis 
avaldub hinnanguteski. Võrdlus 
eri õppejõudude vahel kogu EBSi 
ulatuses võib seetõttu kujuneda 
vähest mõtet sisaldavaks 
ürituseks. Eriti sellisel juhul, kui 
hindajaid on olnud vaid 20% 
ringis, mille tulemusena mõne 
õppejõu kohta on vaid paar-kolm 
hinnangut, millele on teisalt 
vastu panna kümnetesse ulatuva 
hindajatearvuga tulemused. 
Segadus suureneb, kui näiteks 
eelmisel kevadsemestril lülitati 
õppejõudude tagasiside hinnan
gute keskmise sisse hinnangud 
praktika ja kursusetööde kohta. 
Neid oli suhteliselt vähe ja antud 
peamiselt nende poolt, kes mingi 
asjaolu tõttu on olnud rahulole
matud. Seetõttu on praktika- ja 
kursusetöödega seotud õppe
jõudude keskmised hinnangud 
võrreldes sügissemestriga lange
nud, kuigi ainevoorudes saadud 
hinnangud seda ei näita.

L ä h e m a l t  õ p p e t o o l i d e  
kaupa.

Juhtimise õppetool
Kevadsemestril oli juhtimise 
õppetooli õppejõudude kesk
mine hinne 5,7 palli küsimuse nr 
13 ehk üldhinnangu küsimuse 
alusel. Kõige kõrgemalt hinnati 
strateegilise juhtimise aine 
kursusi. Traditsiooniliselt on oma 
voorudes olnud kõrgelt hinnatud 
Priit Kaljus ja nii ka möödunud 
kevadel. Üldhinnangut peegel
davale küsimusele on ta saanud 
kõrgeima tulemuse, 7 palli. 
Andrejs Chiijevskis külalisõppe- 
jõuna RISEBAst pälvis sama 
tulemuse venekeelses MBA 
voorus, kuid hindajaid oli 
kahjuks vaid 1. Tähelepanu
väärselt kõrge on ka Tiit 
Elenurmele antud keskmine 
hinnang 6,3 palli ingliskeelses 
MBA rühmas.

Tõnu Kaarelson

Alari Puiju



Aet Toots

Juhtimise alustes Jaana Liigan- 
dile ja Tõnu Kaarelsonile antud 
üldhinnangud olid keskmiselt 6 
ringis. Muudatuste juhtimises oli 
üldhinnang Ruth Alase antud 
ainele 5,8 palli.
Teeninduse juhtimise aines on 
kõrgelt hinnatud õppejõuks 
kujunenud Pille Lepasaar. Kõr
gete, üle 6 palli ulatuvate 
hinnangute kinnituseks on mit
med positiivsed kommentaarid 
ainekäsitluse ja õppejõu süpaatse 
tegutsemisviisi suhtes.
Ka personalijuhtimise (Liina 
Oks), kvaliteedijuhtimise (Krista 
Tarum) ja perefirma juhtimise 
(Kristine Ross) kursuste üldhin
nangud olid selgelt plusspoolel, 
keskmise hinnanguna 5,5 palli 
ringis.
Seega praktilises töös vajalikke 
teadmisi andvad ained said 
valdavalt hea hinnangu. 
Kevadsemestri välisõppejõud on 
oma rolli täitnud ootuspäraselt. 
Nii Philip Bensoni personali
juhtimise kursusele kui Gerrit 
Knodti kursusele Coaching SkiHs 
antud üldhinnangud on üle 5 
palli. Eriti häid sõnu nende 
kursuste kohta on öelnud meie 
rahvusvaheliste rühmade tuden
gid.
Pisut keerukam on lugu uuri
mistöö ja õppimise metoodikaga, 
kus keskmine hinne on 5 ümber. 
Võib-olla ei osata seda aspekti 
käsitlevat ainet küllaldaselt 
väärtustada, arvates, et erilist 
praktilist kasu see ei paku.

M a j a n d u s a r v e s t u s e  j a  
rahanduse õppetool
Õppetooli keskmine hinne voo
rude üldhinnanguna on 5,5 
punkti. Kõik põhilised õppejõud 
on säilitanud oma sügissemestril 
näidatud kõrget taset.
Ainsa välisõppejõu, Mare Hyma- 
ni kaasamine kevadel oli kahtle
mata õnnestunud samm. Tema 
läbiviidud kursuse, ettevõtte 
rahanduse praktika magistri
õppes kuulus kõrgeimalt hin
natud kursuste hulka keskmise 
tulemusega 6,5 palli.
Samale tasemele küündisid ka 
hinnangud Ants Krausi juhtimis- 
arvestuse kursusele baka
laureuseõppe venekeelses rüh
mas ja Peep Sillandi ettevõtte 
rahanduse bakalaureuseõppe 
päevases voorus.
Arengu kasvuruumi on magistri
õppes finantsmodelleerimise 
kursuse ja õhtuses bakalaureuse
õppes juhtimisarvestuse kursuse 
läbiviimisel. Üldhinnangud neile 
jäävad alla Õppetooli keskmise 
taseme. Loodetavasti on saadud 
tagasiside andnud impulsse 
ainekäsitluse korrigeerimiseks. 
Juba mitmel semestril on olnud 
heaks praktikaks KredExi 
spetsialistide finantsriskide 
kursus Andrus Treieri eestveda
misel. Kommentaarides ja 
hinnangutes on kursust kõrgelt 
väärtustatud.
Kohati on rahulolematust teki
tanud õppejõu kõrged nõud
mised finantsarvestuse kesk- 
kursuste juures. Need ained ei 
ole kergete hulgast ja nõutava 
töö maht on suur.

Ettevõtluse õppetool
Juhtimisinstituudi suurimas 
õppetoolis on kaasatud enim 
välisõppejõude. Õppetoolis oli

neid kevadsemestril ametis 11. 
Tugevasti üle õppetooli keskmise 
taseme (5,1 palli kevadsemestril) 
hinnati Andrei Kazakovi tööd 
venekeelsetele päevaõppe rüh
madele turunduse aluste aines ja 
Rima Valantiejine tulemust 
müügiprotsessi juhtimise aines 
rahvusvahelise bakalaureuse
õppe voorus. Tema kursuse kohta 
on antud palju kiitvaid kommen
taare. Üldhinnang mõlemale 
kursusele oli 6,6 palli.
Täiesti rahuldaval tasemel olid 
läbi viidud Marcis Esmitsi 
turunduse alused rahvusvahe
lises bakalaureuseõppe rühmas 
ja Vladimir Koit anovi Doing 
Business in Russia ning Martin 
Seppälä Raising and Mcmagmg 
Venture Capita/.
Kokkuvõttes peeti asjalikuks ja 
huvitavaks ka Aarni Moisala 
innovation Centre ainet ja selle 
esitust ning Dolf Tuinhouti 
logistika kursust. Samuti on 
pälvinud positiivseid kommen
taare E-äri õppejõud Robin 
Gurney
Ühe välisõppejõu töö sügis
semestril 2005 logistika aines 
õhtustele bakalaureusetuden- 
gitele ebaõnnestus. Koostööd 
temaga kevadsemestri l ei 
jätkatud.
Õppetooli põhiõppejõud kan
navad paljude õppekava kesksete 
ainete õpetamise raskust. Ülle 
Pihlaku äriplaani ja ettevõtluse 
kursused on üldhinnangutes 
teeninud kõige kõrgemaid palle: 
6,8 palli ingliskeelses MBA 
rühmas ja 6,2 kaugõppe voorus. 
Magistriõppes on positiivse 
tagasiside ning kõrged üldhin
nangud saavutanud Toomas 
Danneberg turunduse süva- 
kursustega.
Katri Keremi E-äri ning turismi- 
ja messiturunduse kursused on 
tehtud heäl professionaalsel 
tasemel.
Kõrge hinnangu on saavutanud 
Elena Pruvli rahvusvahelise äri 
aines ingliskeelses MBA rühmas. 
Õppejõudude tandemina on 
kõrgeimad üldhinnangud saa
nud Biijo Kiik ja Tiina T at ua. 
Nende turunduse alused kolmes 
eri voorus on keskmise üldhin
nanguna teeninud tugevasti üle 6 
palli, mida toetavad mitmed 
rahulolu väljendavad kom
mentaarid.
Õppetoolist ei saa kevadse
mestril nimetada ühtegi mitte
koosseisulist õppejõudu, kelle 
sooritust oleks hinnatud tasemel, 
mis välistaks edaspidise koostöö. 
Lõpuks võib veel kord öelda, et 
tagasiside hinnangud pakuvad 
väga huvi ja on igale õppejõule 
olulised, et ennast analüüsida ja 
mõistlikke muudatusi teha. 
Ainekäsitluste täiustamist on 
seejuures ikka ja alati kaasa 
aidanud õppetoolijuhatajad ja 
nende korraldatud ettevõtmised. 
Loomulikult aitab õppejõu 
arengule kaasa koolitus ja 
kogemused.
Kindlasti on olemas võimalused 
jõuda sinnamaale, kus vaata
mata aine keerukusele ja õppe
jõu seatud kõrgetele nõuetele, 
suudetakse tudengite õppimist 
suunata viisil, mis sisulise kasu 
kõrval tagab ka kõrged rahul- 
oluhinnangud.

Võõrkeelte instituut (Aet

Toots, Riina Koris, Jaanika 
Sarv)
Õppejõudude tagasisidet on läbi 
viidud juba aastaid. Kuigi 
adekvaatset ning üheselt mõiste
tavat praktilist kasutust sellele 
pole suudetud juurutada, on 
ilmselge, et just õppejõud, kellele 
hinnanguid antakse, leiab tagasi
sidest kõige enam materjali oma 
tegevuse edaspidisel muutmisel 
või siis samas vaimus jätkamisel. 
Kindlasti võib aga tagasiside 
hindamisel osutuda proble
maatiliseks selle paikapidavus 
või adekvaatsus, sest pole harvad 
juhud, kui kogu voorust on 
võtnud vaevaks tagasisidet anda 
vaid kaks-kolm tudengit. Samuti 
tuleb nentida, et tudengid on 
varmamad pigem laitma kui 
kiitust jagama ning kui kõik on 
väga hästi, peetakse seda pigem 
normiks kui märkimisväärseks.

Inglise keele lektorid
Õppejõuti tuleks inglise keele 
lektoritest kindlasti esile tuua 
Silvia Lepalaant, keda on 
kiidetud kui parimat õppejõudu, 
kes on nõudlik ja konkreetne, 
samas vastutulelik.
Michael Haagenseni märgiti 
mitmel korral tänu eriti huvi
tavatele maatundmise loen
gutele. Samuti hindavad tuden
gid kõrgelt Michaeli entusiasmi 
ning oskust oma ainet edasi 
anda. Teisalt leiti aga, et maa
tundmise asemel võiksid olla 
hoopis kõnekeele loengud, sest 
tudengid tunnevad, et kui 1. 
semestril oli tunda keelealast 
edasiminekut, siis 2. semestril 
oleks areng justkui peatunud. 
Anu Lehingut kiidetakse kui väga 
head õppejõudu, kes tundub 
kohati ehk pisut liiga range. 
Samas tuleb märkida, et järele
andmised maksavad end pea
aegu alati valusalt kätte, mistõttu 
on kehtestatud reeglitest just 
äärmiselt mõistlik kinni pidada 
ning minna seda teed, et 
erandeid ei tehta.
Aet Tootsi puhul oldi äärmiselt 
rahul nii õpetamise stiili kui ka 
sellega, et seminarid, kodu- ja 
kontrolltööd olid alati planee

ritud ning mingeid ebameeldi
vaid üllatusi ei tulnud.
Samuti leiti, et Aet Toots on siiani 
ainuke õpetaja, kes peab 
tähtaegadest rangelt kinni ning 
et tema loengukonspekt ja 
lisamaterjalid on suurepärased, 
selged ja asjakohased. 
Kursusetööde juhendajana kii
deti Riina Korist, kes „tegi oma 
tööd suurepäraselt, aitas ja andis 
väga head nõu" ning kelle loen
gud olid eranditult huvitavad. 
Ludmilla Podolskisse kui Eesti 
ühte parimasse grammatika- 
spetsialisti on teise ja kolmanda 
kursuse tudengid hakanud suh
tuma lugupidavamalt -  ilmselt 
on tegu täiskasvanuks saamise" 
sündroomiga, mille käigus 
mõistetakse ja hakatakse aina 
enam hindama tõelist väärtust, 
mida Ludmilla Podolski oma 
grammatikaloengutega suudab 
pakkuda. Mainitakse, et õppe
jõud võtab nüüd läbi vähem 
materjali, aga põhjalikumalt, 
vastab kõikide küsimustele ja on

väga tähelepanelik. Küll aga 
kurdetakse, et loengud on pisut 
õppejõukesksed.
Ülle Raidi on kiidetud tema 
õpetlike loengute ning ülimalt 
positiivse grupivaimu hoidmise 
poolest -  on ta ju alati entu
siastlik ning kogu hingega asja 
juures.
Kuna ained on sisult väga 
erinevad -  näiteks on maatun- 
dmist ning inglise ärikeelt tänu 
näidetele elust enesest märksa 
lihtsam huvitavalt edasi anda kui 
foneetikat või grammatikat -  siis 
on ka loogiline, et nn näitlikud 
ained saavad parema tagasiside.

Teise võõrkeele lektorid
Üliõpilased on üldjoontes oma 
teise võõrkeele õppejõududega 
ning õpetatavaga rahul. Ana
lüüsides tudengite antud tagasi
sidet Oleg Kravt enko, Jaanika 
Sarve, Faina Dobrõ i, Tiia-Maria 
Reimali ning Riina Rammo 
kohta, joonistuvad ühise nime
tajana välja järgmised oma ala 
meistrile iseloomulikud tunnu
sjooned: ainetunnid on alati 
hästi ettevalmistatud, antakse 
palju huvitavat lisamaterjali ja 
partnerülesandeid, ergutatakse 
diskussiooni. Õppejõud on kohu
se- ja vastutustundlikud, head ja 
kannatlikud selgitajad, nõudli
kud ning samas vastutulelikud. 
Teise võõrkeele kolleegid on 
entusiastlikud ja täis töötahet, 
head suhtlejad ning mõnusa 
õpikeskkonna loojad. Oskus luua 
positiivset õpimeeleolu ja moti
veerida õpitut aktiivselt kasu
tama on muutnud teise võõr
keele paljudele üliõpilastele 
lemmikõppeaineks.
Lisaks eelmainitud keeleõppe- 
jõududele, kelle kohta tudengid 
ka tagasiside tekstilises osas 
tunnustussõnu kirjutasid, tuleks 
kindlasti veel ära märkida 
õppejõud Inga Kaha ja Anne 
Lelumees, kes said väga kõrge 
keskmise hinde.
Kokkuvõttes leiavad EBSi tuden
gid, et keeleloengud on valdavalt 
konstruktiivsed ning et õppejõu
dude tegevus on mõtestatult ning 
hästi planeeritud.

Riina Koris



Suvised /earn/ng cafed pakkusid teadmisi ja 
aktiivset aruteiu

Lahtiste uste öö

Piret Rehepapp
FBSt turundusosakonna juhata/a

Tän apäeva  in tern eti- 
seeritud maailmas saab iga 
päevaga üha enam asju 
korda ajada kodust lahku
mata. Ka ülikooli astumine 
on saanud võimalikuks üle 
võrgu -  logid aga SAISi 
sisse ja  klikkad ennast 
kooli... õigemini mitmesse 
k o o li ja  te g e lik u lt  ka 
mitmele erialale, sest ega 
päris täpselt ju ei tea ka, 
kuhu ja  m ida tahaks. 
Lõpuks tuleb aga ikkagi 
otsustada, m illise maja 
uksest 1. septembril sisse 
astuda ja  pahatihti jääb 
elektroonilisel teel saadud 
infost nii tähtsa otsuse 
langetamisel väheks.

Seepärast korraldas EBS 
juba  te ist suve jä r jes t

sisseastujatele mõnusaid 
learning cq/e stiilis hilis- 
õhtusi infoüritusi. Noortel, 
kel kooli valik ees -  olgu siis 
bakalaureuse või magistri- 
tasemele -  oli võim alik 
osaleda harival-meelelahu- 
tuslikul hilisõhtul. Klubi
lises meeleolus kohvitassi 
või veiniklaasi juures, hea 
m uusika saa te l (m id a  
pakkusid DJ Critical ja 
Rebecca), arutleti erineva
tel haridustee jätkam ist 
käsitlevatel teemadel.

Kui ta va lis e lt  liigu b  
teabepäevadel info ikka 
ainult ühes suunas -  koolilt 
tudengile -  siis nendel üri
tustel oli noortel unikaalne 
võimalus osaleda m õtte
talgutel nii, et sõna said 
sekka öelda kõik. Arutelud, 
kus osalesid EBSi rektor Madis Habakuk ning paljud 

õppejõud, toimusid mitmel 
tähtsal teemal -  enese
teostus, õnn, ühiskond, 
majanduslik sõltumatus, 
unistused, edukus jms -  mis 
peaksid aitama noorel oma 
eelistustes ja  va liku tes 
selgusele jõuda.

Rääkimata siis sellest, et 
isiklik kontakt õppejõu
dude ja  kooli personaliga 
annab tihti kooli kohta 
rohkem infot kui pikaaja
line veebis surfamine või e- 
p o s t i g a  i n f o v a h e t u s .

Kohandades vana inglise
keelset kõnekäändu pildi 
väärtusest, võib sama väita 
ka kogemuse kohta: an ex
perience is worth a thousand 
words. Ka kooli olemust 
peab tunnetama -  kas ma 
tahan siin majas, nende ini
meste seltsis, selles kesk
konnas veeta järgm ised 
kolm  kuni viis aastat? 
Sellele küsimusele saab 
vastata ikka ainult pärast 
s eda ,  kui  on kä i d ud  
kohapeal ^atmosfääri sisse 
hingamas".

Eriala ja  kooli valikul 
peab noor inimene tegema 
palju otsuseid, mis eelda
vad põhjalikku infokogu
mist ja mõttetööd. EBSil on 
hea meel, et noored ini
mesed mõistavad nende 
otsuste tähtsust ning on 
va lm is  õ i ge t e  va liku te  
langetamiseks oma aega ja 
energiat panustama. V ii
mast kinnitasid veenvalt 
m eie suvised üritused. 
Aitäh kõigile osalejatele, nii 
t udeng i t e l e  kui  õ p p e 
jõududele!

Vi is miijonit tudengit 
maaiimas ei saa eksida!

Helen Koht BBL2
heZen.koht@ebs.ee

H arukordn e  võ im a lus  
erinevatele soodustustele üle 
maailma. Isikut tõendav 
dokument ning hea sõber 
üheskoos. Abiks tuleb ta paljudes 
kohtades. Soodsamalt saab 
minna nii reisile, bowlingut 
mängima kui ka muud moodi

meeldivalt aega veetma.
Need, kellel juba on ISIC kaart 

teavad, millest räägin.
ISIC Student kaart on 

rahvusvaheline üliõpilaspilet ehk 
International Student Identity 
Card. ISIC-kaardiga saab 
tõendada oma staatust, reisida ja 
osta soodsamalt. Lisaks on ISIC 
kaart võti reisivate tudengite 
kommuuni, kuhu kuuluvad 
üliõpilased enam kui sajast 
riigist.

IS IC S tu d e n t  kaardi 
saamise õigus on kõikidel põhi-, 
magistri-, interni-, ja doktoriõppe

üliõpilastel.

Kas Sinul on juba ISIC- 
kaart?

Kui mitte, siis tuleb kiiresti 
tegutseda, kuna raha säästmine 
tuleb tudengitele alati kasuks.

Täida allolev ankeet ja too see 
koos oma pildiga ruumi 204 
ning peagi oled sinagi ISIC kaardi 
värske omanik.

Mida varem ISIC-kaardi 
võtad, seda kauem saad 
n a u t i d a  k a a s n e v a i d  
soodustusi!

You can get your ISIC from room 204. In order to get it please fill in the blanks 

below. Please also bring a passport picture and 99 kr.

First name:

Last name: .............................

Date of birth, -month, - year:

ID number: .............................

Passport number: ..................

e-mail address:......................

^  yhone number: ......................

Korporatsioon Sakaia Stipen- 
diumifond kuuiutab väija kon
kursi stipendiumitete kogu
summas 40 000 eesti krooni.
Kandideerimistingimused:
Kandideerida võivad Eesti üliõpilased (sh residendid, 
magistrandid ja doktorandid), kes õpivad:
*  erialadel, mille õppekava on rahvusvaheliselt akrediteeritud,
*  reeglina väga headele ja headele hinnetele ja 
+ kellel ei ole akadeemilisi võlgnevusi.
*  Kasuks tuleb taotlejate ühiskondlik aktiivsus.

Vajalikud dokumendid:
* Avaldus,
* Curriculum vitae,
* Põhjendus stipendiumi taotlemiseks koos juhendaja 

soovituse ja eelarve ning kaasrahastajate näitamisega
* Õppeasutuse kinnitusega akadeemiline õiend (hinneteleht)

Dokumendid tuleb saata pdf-failina hiljemalt 20. 
oktoobriks 2006 aadressile:
stipendium [atjkorpsakala.ee 
kirja teema -  ,,Stipendiumitaotlus".
Hilinenult e-mailiga ja/või kõiki küsitud dokumente nõutud 
vormis mitte sisaldavaid taotlusi ei arutata.

Taotluses ja  juhendaja soovituses on oluline näidata 
selgelt ja  arusaadavalt taotletava summa kasutamise 
vajalikkus taotleja erialase arengu aspektist.
Stipendiumikomisjon jätab endale õiguse stipendiumide 
kogusummat ümber jagada või sobilike taotluste puudumisel 
stipendiumit mitte välja anda.

Lahtiste uste öö

mailto:heZen.koht@ebs.ee


Tagasivaade EBSi Üiiõpiiasesinduse ajaiooie
EBSi Üliõpilasesindus (ÜE) 

on loodud aasta hiljem kui EBSi 
Tudengiieht. Selle aasta sügisel 
sai EBSi Üliõpilasesindus 10- 
aastaseks.

EBSi vanim traditsioon on 
teadagi Tudengiieht, mis on

eksisteerinud 11 aastat. Alati on 
ristitud ka rebaseid, mis ei ole 
tavapärane „plögistamine", 
nagu me gümnaasiumis oleme 
harjunud nägema, vaid midagi 
meeldejäävat ja lõbusat.
Rebaste ristimine ja Welcome

Party on käinud käsikäes.
Lisaks sellele on aasta aastalt 

aina paremini ja edukamalt 
esinenud EBSi Kammerkoor.

Loomulikult on nende 
ürituste taga olnud erinevaid ja 
silmapaistvaid inimesi nagu

Anto Liivat, Kristiina Kägu ja 
Ardo Uudmäe.

Anto Liivat figureeris EBSi 
Üliõpilasesinduses aastatel 
2001-2002 ja 2002-2003 
esimehena. Kristiina Kägu oli

ÜE esinaine 2003-2004 ning 
praegune esimees Ardo Uudmäe 
alustas oma esimehetööd aastal
2005.

Küsimustele vastavad EBSi Üliõpilasesinduse ajaloolised isikud: Anto Liivat, Kristiina Kägu ja  Ardo Uudmäe

1. Teie meeldejäävaim hetk 
esimehena?
Anto
Meeldejäävaid hetki on olnud 
palju, aga üks markantsemaid oli 
kindlasti hommik, mil Concordia 
kriis laiemale avalikkusele teata
vaks sai. Ühel aseesi-meestest, 
Sten Gavronskil, oli meie koostöö 
alguspäevil huvitav omadus 
igapäevaseid väikeseid välja
kutseid talle omase karis
maatilisusega „suurteks prob
leemideks" tituleerida. Niisiis 
leppisime kokku, et sõna „prob- 
leem" asemel kasutame sõna
paari „huvitav olukord" ega 
tekita tühistest asjadest paani
kat. Ja kui mina ühel kenal 
hommikul esinduse uksest sisse 
astusin, osutas Sten stoilisel ilmel 
laual lebava Päevalehe esiküljele 
ning ütles kavalalt naeratades, et 
meil on nüüd vaja lahendada üks 
„väga huvitav olukord" ja minul 
anda kohe varsti ajakiijandusele 
vastuseid, kas EBSi tudengid 
kardavad oma tuleviku pärast 
ning kas kõiki eraülikoole tabab 
varsti Concordia saatus. 
Kristiina
Kõik hetked on jätnud kustumatu 
mälestuse ja omavahel täpselt nii 
põimunud, et midagi konkreetset 
esile tuua oleks ebaaus. Üks hetk 
ehk siiski - rahulolu, siis kui 
teatepulga edasi andsin.
Mulle lihtsalt meeldivad konk
reetsed lõpud, mis on sarnased 
algusega, aga alati natuke teist
moodi. See oleks nagu ringil 
jooksmine, aga alati uue trajek
tooriga (sõltuvalt muidugi eelmi
sest jooksjast, mõni vudib nii
sama vudimise enda pärast). 
Ardo
Neid meeldejäävaid hetki on 
esimehe ametiaja jooksul olnud 
palju ja usun, et veel meelde
jäävamad on tulemas. Esile võiks 
tuua tudengipäevade avapa- 
raade, mis on esimeheameti 
ühed lõbusamad hetked, millesse 
kõik ebsikad ise oma osalusega 
on saanud panustada või siis 
vähemalt galeriist jälgida.

2. Milline on olnud kõige 
naljakam äpardus?
Anto
Ei tea, kas seda nüüd päris

äparduseks saab nimetada, aga 
kui 2003. aastal Radisson SAS 
hotellis toimunud üliõpilas
esinduse avalikul koosolekul 
teiseks ametiajaks esimeheks 
kandideerisin, tuli tollane Üliõpi
laskondade Liidu esimees ja vana 
sõber Madis Masing mind 
õnnitlema gorillakostüümis. 
Kristiina
Mulle meenub üks piinlik, seega 
teiste jaoks ehk naljakas seik: 
EBSi veebis on kõikide töötajate 
sünnipäevad ja nii ma märka- 
singi, et ühel raamatupidajal 
parasjagu käsil tähtis päev ja 
asusin teda siis südamlikult 
õnnitlema kuni selgus, et kõik 
muidu õige, aga tema nimi ei ole 
Luule, vaid Tiina. Koomiline selle 
klassikalise äparduse puhul on 
see, et olin inimesega juba pea 
aasta koostööd teinud ja selle 
hetkeni teda segamatult Luuleks 
pidanud. Sellest ajast peale 
tervitan raamatupidajaid naeru
sui.
Ardo
Ükskord jäin loengusse hiljaks.

3. Teie tugevaim iseloomu
joon ÜE juhina?
Anto
Seda peaks eelkõige Steni (Sten 
Gavronski - toim.), Oliveri 

(Oliver Otsmaa - toim.) ja 

Kristiina (Kristiina Kägu - toim.) 
käest küsima. Ehk saavutus
võime ja kannatlikkus.
Kristiina
Äkki täna on aktuaalne ja 
kahemõtteline viidata enese- 
motivatsiooni võimelisusele ja 
energilisele protsessikäsitlusele. 
Aga seda oskavad teised pare
mini öelda.
Ardo
Heaks iseloomujooneks pean ehk 
seda, et üritan ÜE tööd võima
likult lõbusaks ja väljapaistvaks 
muuta. Samas eks neid ise
loomujooni ei olegi ma ise kõige 
õigem inimene kujeldama, vaid 
adekvaatsemaid vastuseid saaks 
teistelt ÜE töötajatelt.

4. Teie tehtud asi, mis 
muutis EBSi teiste silmis 
tuntum aks või kuu lsa 
maks?

Anto
Kristiina Kägu toetamine „õige" 
ülikooli valikul. Üliõpilasesin
duse loomine EBSis, mis hõlmas 
kogu tudengielu täieliku koordi
neerimise ja kindlustas tudengi- 
ühenduste ühtse finantsjuhti
mise, samuti omavalitsuse 
kujundamine üliõpilaskonna 
tõsiseltvõetavaks kõneisikuks ja 
koostööpartneriks nii EBSi 
juhtkonna kui ka Üliõpilas
kondade Liidu silmis.
Kristiina
Peab tunnistama, et ma selgelt 
kahvatun staaride kõrval: tissi- 
missidest kuni kursusevenna 
mitmekordse maailmameistri- 
tiilini Ren us.
Ilmselt mina siis tekitan mees
kondlikku sünergiat, mille tule
musena üliõpilasmaastikul ringi 
vaadates oli/on meie esindus 
väga tubli ja seda veel naiste
rahva käe all. Me jooksime kii
resti ja ilusti ning sattusime 
sellega paljude eeskujupro- 
fiilidesse.
Ardo
Kõige rohkem tuntust toovad 
muidugi üritused, mis ületavad 
meie päevalehtede uudistekün
nise ja need on senini olnud 
seotud eelkõige tudengipäeva- 
dega. Kuid usun, et need tun
tumad ja säravamad asjad on mu 
esimeheametis alles ees.

5. Miks oli/on just EBS ja  
soov osaleda ÜE töös?
Anto
Keskkooli lõpetades olin veen
dunud avalik-õigusliku hariduse 
patrioot ega kujutanud end 
mingil moel ette eraülikooli 
tudengina. Samas tundus avaliku 
halduse õppekava äriülikoolis 
huvitava interdistsiplinaarse 
valikuna. Ülikooli rektoriks oli 
siis tänane Riigikogu liige Olav 
Aarna, kellega kuulusime kunagi 
koos Eesti Haridusfoorumi eest
seisusesse ning kes oli mulle 
meelde jäänud väga sümpaatse 
ja erudeeritud inimesena. Järg
misena uurisin õppemaksu suu
rust ja stipendiumi-võimalusi. 
Märkasin, et iga eriala parimale 
sisseastujale kompenseerib EBS 
õppemaksu täies ulatuses. Saa
des ülikoolilt lõpliku positiivse 
vastuse, mõjutas minu otsust 
EBSi õppima asuda ka võimalus 
jääda Tallinna, sest lisaks haiju- 
muspärasele elukohale meelitas 
suurem võimalus leida huvipak
kuvat tööd ning väljakutseid. 
Üliõpilasesindusse kutsus mind 
2002. aastal tollane esimees 
Birgit Valner-Vilippus. Kuigi mül 
polnud alguses kaugeltki plaanis 
esinduse juhiks kandideerida, 
nägin ühtäkki seda tohutut 
potentsiaali, mis organisat
sioonis ja inimestes minu ümber 
peitus. Kui teha, siis hästi - nii 
sündiski visioon EBSi esindusest

kui Eesti Üliõpilaskondade eest- 
kosteorganisatsioonide lipulae
vast. Mui pole tulnud oma 
valikuid kahetseda.
Kristiina
EBS oli/on sellepärast, et ta 
haakus enim minu isiklike 
väärtushinnangutega, mis on 
ühtlasi kujundanud tänaseks 
EBSist minu elustiili. 
Üliõpilasesindusega sidumine 
võiks olla iga eluterve ja initsa- 
tiivika tüübi iseenesest mõistetav 
samm, mis võimaldaks antud 
etapil ise kujundada oma elustiili 
ja mitte lasta teistel eeldada, mis 
võiks talle parim olla.
*Pealegi eeldab rektoriks saa
mine ju PhD kraadi, seega 
loogiline ja ühtlasi konstruk
tiivseim samm oli protsesse 
delegeerida üliõpilasesinduse 
tasandilt (rõhutaks: laginal 
naerdes või huumoriga).
Ardo
EBSi kasuks langes otsus väga 
kergelt, kuna sel hetkel tundus, 
et kui äri õppida, siis on EBS meie 
haridusmaastikul ainuõige koht. 
Peab mainima, et nüüdseks juba 
kolmandal kursusel on mu arva
mus aina süvenenud. 
Üliõpilasesinduse töösse sekku
mise eest pean tänama meie 
eelmist esimeest Kristiina Kägu, 
kuna just tema mind sinna 
värbas. Algselt siis spordijuhi 
kohale ja pärast poolt aastat tööd 
ÜE-s leidis Kristiina, et just mina 
võiksin olla see, kes tema väga 
edukat tööd jätkama peaks ja nii 
seadsingi oma kandidatuuri üles.

6. Palju te enne olite kursis 
EBSiÜE-ga?
Anto
Tänu Birgitile tekkis esimene 
mulje ja arusaamine organisat
siooni toimemehhanismidest. 
Edasi õppisin juba ise.
Kristiina
Juba enne EBSi tulekut olin tänu

Antole kursis ÜE vajadustega. 
Asusin tegema vaikselt oma asja 
ja nii saingi lõpuks kõigi protses
sidega kurssi.
Ardo
Esimese informatsiooni ÜE kohta 
sain meie traditsioonilisest 
infotunnist. Sel hetkel huvitas 
mind eelkõige spordiga seonduv, 
kuna sportimine on juba läbi 
põlvede meie suguvõssa juurdu
nud. Seega enne tööd ÜE-s 
teadsin ma rohkem spordivald- 
konnast ja seäl pakutavast.

7. Palju te praegu olete 
seotud EBSi ÜE-ga?
Anto
Juhin Skolioni saadet Kuku 
raadios ja osalen võimalusel 
heameelega ka esinduse teistes 
ettevõtmistes. Olen alati soovi
nud, et vilistlased jääksid ühel 
või teisel moel organisatsiooniga 
seotuks, see on suurjõud. 
Kristiina
Haridusnõukoda on esimehe ja 
endiste esimeeste peatumatu 
kohustus.
Ja lepime nüüd salaja kokku, et 
esimehed ja KÕIK ebsikad on 
igaveseks vastutavad oma edu
kate ja nüüdseks võib-olla juba 
ajalooliste „soperdiste" eest. 
Haridusmaastikul opereerides 
(haridusomandajana või nende 
esindajana) on paratamatu, et 
puutud kokku eelnevalt maini
tud spiraaliga, kus kõik käib 
justkui ringiratast, aga iga kord 
erineval tasandil, ainult edasi 
liikudes saad aru, et seljataha 
jäävad juba ületatud etapid, mis 
on vajalikud osakesed tervikust. 
Siinkohal tahaksin viidata rektori 
sõnadele: „Teie edu on kooli edu 
ja vastupidi!"
Ardo
Hmm, mitte eriti.

Uus ÜE juhatus vastuvõtmas julgustussoove oma teekonnaks

Vasakult Sten Gavrosnki, Oliver Otsmaa ja Anto Liivat



! know what you did !ast summer
Jevgenia Vannari IntBBA-2
jevgenfa. vannarf@ebs.ee

For some of our EBS 
students this summer was a 
Mast. They traveiied, had fun, 
and enjoyed the heat and the 
sun. Others, on the other hand, 
worked hard in their offices and 
"missed" the whoie summer.

I, for example, together 
with a course mate, took off 
to Portugal in the beginning 
of June. If you want to have 
a crazy-exchange-student- 
life, go to Lisboa to our 
partner university Uni- 
vers idade Luso/ona de 
Hum antdades  e Tecno- 
fogias. People are most 
f r i e n d ly  an d  k ind  to 
foreigners, the weather is 
fantastic all through the 
year and the ocean is 
almost anywhere you go.

S a m an th a  E l i zabe th  
Torresse 
n, IntBBA- 
2 has had 
the best 
s u m m e r  
ever. She 
wen t  to 
Mexico.

"17ns 
s u mme r
my jdmiZy and 7 went to Mexico, 
we were on the Yucatan peninsuZa 
which is made up of 3 states;

Quintana Roo, Yucatan and 
Campeche. We stayed in Quintana 
Roo, about 45km jirom Cancun. 
The area in which we stayed was 
absoZuteZy beautijuZ the 
abundance oj* white sandy 
beaches, temperature around 
28°C, crystaZ dear water and Zoads 
of activities to do.

7ourism is rapidZy turning into 
the major part of the Mexican 
economy especiaZZy within the Zast 
7 Oyears. Most of the major tourist 
a t t rac t ions  such as the 
archeoZogicaZ sites in Chichen 7tza, 
7uZum and Coba are government 
owned, which means that part of 
the profits go towards the Mayan 
indians. There are stiZZ areas in the 
Yucatan where the Mayans Zive as 
they did be/bre the arrivaZ of the 
Spaniards i.e. they speak Mayan, 
Zive in mud huts and prepare jbod 
over open jire.

We rented a car and drove aZZ 
around in order to get a jceZ of 
Mexico away jrom the tourist hot 
spots and experienced the 
jriendZiness of the Mexican peopZe.

As a hoZiday spot, 7 wouZd 
de/tniteZy recommend a trip to 
Mexico there's simpZy so much to 
do and see/ From swimming with 
doZphins, jet skiing, hiking, diving, 
snorkeZing, great souvenir 
shopping, visiting the pyramids 
(which are amazing/) and bio
sphere reserves. Everything tasted 
wonderjuZ -meat, jish, jresh jruit

and vegetabZes, aZZ superb. At 
night the cozy ZittZe viZZage PZaya 
deZ Carmen is the pZace to be; with 
the Mariachis dressed in their 
traditionaZ costumes, performing 
in the streets or ZocaZs dressed in 
Mayan attire, it's so aZive and one 
of the best pZaces to buy your 
handcrafted souvenirs or enjoy a 
jew rounds of tequiZa.

7 wouZd de/tniteZy go back, pZus 
it's a great pZace to practice your 
Spanish/"

The university you can go to 
in Mexico with our exchange 
program is ITESM Techno- 
logico de Monterrey, which 
was added to the list of partner 
universities only this year. So 
please, pay attention in your 
Spanish class!

Peeter Pakkanen. BBL-3.

Peeter worked in Finland, not 
gathering strawberries or 
building houses, but something 
else. He took another step 
forward in the grownups world 
and bought himself a nice car. 
Besides working to earn money

Peeter helped his father build 
their summer house.

In September Peeter and his 
course-mate Keili are going to 
Austria. They will experience a 
life of ERASMUS students. Peeter 
was lucky to catch Madonna in 
concert in Düsseldorf. He saw the 
world star rehearse and shout to 
a few thousands of fans, that had 
come earlier: "Shut the f*** up, 
I'm trying to rehearse here!" 
'Although Madonna is small, her 
personality is stunning. I have 
never been to any concert where 
the performer shows a middle 
finger to the audience. It was 
amazing to hear fifty thousand 
fans euphorically yelling to that. 
A T-shirt that has been made in 
Asia, and for which I paid nearly 
six hundred kroons, will not let 
me forget this concert."

Natalja Ganetskaja, BBL
2.

"WeZZ, 7 
g u e s s  
that this 
summer 
was one 
o/ the 
best in 
my Zi/e.
FuZZ o/

7n June 7 went to PaZma de

MaZZorca with my best jriend. 7t 
was a wonderfuZ journey. We 
visited BerZin and its jamous Zoo 
that we Ziked a Zot. We spent 6 
hours there and it stiZZ wasn't 
enough. About PaZma de MaZZorca 
- it was amazing. The weather; the 
nature, the sea - everything was 
just great. We went on some 
excursions by boat and bus, just to 
get acquainted with the isZand. We 
aZso visited the Water-park and 
the disco parties in the ciiy. 
7n JuZy 7 was working, but besides 
that 7 aZso spent a Zot of my time 
with my jfiends. 7 aZso spent time 
on the beach or just cycZing 
around. 7n August 7 visited jbrmer 
Patarei and waZked around the 
deserted chemicaZ jactory - that 
was reaZZy exciting."

Spain is a great place to visit 
in summer. If Mexico is too far 
away for you, Spain is a great 
place to go on the ERASMUS 
program!

Lidia Sholkova, IntBBA- 
2... has probably had the coolest 
job this summer. She spent 6 
weeks in Orlando, Florida on the 
International College Program 
work ing  for the b iggest  
management company in the 
world -  Wait Disney World. 
Before coming back to Tallinn, 
Lidia together with 3 friends 
made a road trip through Central 
Europe for ten days. "It was the 
time of my life!" she says.

Sügispäevad toimusid 
18.-21. septembri!

Tudengite Sügispäevade 
meeskond

Sel aastal toimusid tudengite 
sügispäevad Tallinnas 18.-21. 
septembri l . Toimus palju 
põnevaid üritusi. Esmakursus
lased, nüüdseks olete te kindlasti 
oma uute kursusekaaslastega 
tuttavaks saanud. Vanemate 
kursuste üliõpilased vaatasid 
oma suvel puhanud või suvi läbi 
higistades tööd teinud kaas
võitlejad üle.

Sügispäevad avati 18. sep
tembri õhtul kell 19 Vabaduse 
väljakul avaparaadiga läbi 
Tallinna vanalinna tänavate. 
Sellele järgnes öölaulupidu, kus 
lauldi isamaalisi ja teisi Eesti 
rahvale teada-tuntud laule. 
Laulikuid sai endale alla laadida 
sügispäevade kodulehelt. Kuid 
kes ilma kohale tulid, neile 
andsid korraldajad lauliku tasuta 
pihku. Ja tegelikult toimus palju 
põnevat juba esmaspäeva 
hommikust alates -  näiteks oli 
kõik neli päeva Vabaduse 
väljakul püsti tudengipäevade 
telk, mis ootas külastajaid kuni 
kella 23 õhtul.

Teisel päeval oli tark tegu end 
vähe sportlikumalt riidesse pan
na, jättes tudengile iseloomuliku 
erilisuse siiski oma välimise 
koore alt välja paistma. Sel 
päeval võistlesid Tehnikaülikooli 
staadionil kõik ülikoolid stiili-

TudengiteSügispäevad
jalgpallis. Stiilne pidi olema 
võistkonnaliikmete riietus, kuid 
maksid ka sportlik jõud ja 
tehnika. Vabaduse väljaku telgis 
toimusid võistlused Kiirem ja 
Kainem, Rammumees, Õllemale 
ja Grillium. Viimase auhind oli 
boksikoht Eesti Grillfestil 2007 
ehk järgmisel suvel on võimalus 
Eesti suurimal grillivõistlusel 
tasuta osaleda. Ehk näkkab 
sealgi.

Seevastu kolmas päev möö
dus kultuurselt. Tammsaare 
pargis oli avatud kultuuriala -  
kuulata sai tudengibände ja 
vaadata tudengiteatrit. Ka 
tudengite hulgas alati oodatud 
Trammipidu leidis aset just sellel 
päeval. See oli üritus, mis tõi 
Tallinnasse sõitma trammi, kus 
oli võimalik nagu kohvikuski 
laua äärde istuda, pakuti ka 
kohvi ja tehti õud. Pidu 
seestpoolt said kaema tulla ainult
18 noormeest ja 18 tütarlast. 
Muide, trammis sees olla oli 
märksa huvitavam kui väljas

vesise suuga pidutsemist kaeda. 
Siiski sai sel päeval harrastada ka 
kehakultuuri: Vabaduse väljakul 
toimus tudengigladiaatorite 
võistlus, õllemale ja stiili-korv- 
pall. Viimane oli kostümeeritud 
kolmeliikmeliste võistkondadega 
tänavakorvpall. Õhtul hilja valiti 
ööklubis Tudengimeest.

Tallinna sügispäevad lõp
pesid 21. septembril ehk nelja
päevasel päeval. Traditsiooniselt 
tähendas see päev tudengite 
jaoks nädala viimast õpingu- 
kaaslastega koosveedetavat 
õhtut. Huvitavamad üritused 
toimusid ikka linna peäl. Päeval 
sai oma t i imiga osaleda 
bowZingu-turniiril Tudengikuul 
ning piljardi, noolemängu ja 
aerohoki kolmikvõistlusel Sihi- 
Viska-Libista. Esimest korda 
sügispäevade ajaloos astusid sel 
päeval mitmevõistluse tulle ka 
ülikoolide rektorid -  selleks, et 
võistluse trofee tuleks just teie 
ülikooli akadeemiliste seinte 
vahele. Õhtul toimusid veel

Tudengimees 
2006
Andres Torm
Tudengimees 2006 projektijuht
torm.andres@gmail.com

Aastake tagasi tekkis 
naistudengite! idee, et peaie 
traditsiooniiise üiikooiide 
missivalimise võiks vaiida ka 
naiste meeieheaks sümarõõmu 
-Tudengim eest.

Kogu ürituse peamine ees
märk on jun. Seda nii osalejatele 
kui ka pealtvaatajatele. Tege
likult on üritus ka tõsiselt mõnus 
ja vaheldusrikas korraldajate 
jaoks - nalja saab palju nii trenni
des kui ka väljasõitudel.

Kuna üks õige Tudengimees 
peab olema sportlik, aktiivne, 
avatud ja armantne, siis käisid 
mehed mitmes erinevas huvita
vas trennis. Mehed said ise selja
tada olümpiavõitjat Indrek Per- 
telsoni, käia kihutamas Saurixis, 
kus pandi maksma oma kiirus, 
ning õppida tantsu. Nimelt käisid 
mehed Kuljus Clubi rahvatantsu- 
trennis ning õppisid seäl uusi 
samme - lõppüritusel oli Teil või
malus oma silmaga näha, mida 
mehed olid õppinud.

Kolmapäeval 22. septembril 
valiti Club Hollywoodis Tuden
gite Sügispäevade raames

Tudengimees 2006, kelleks 
osutus Allar Raamat Tallinna 
Ülikoolist, kes oli ühtlasi ka 
rahvalemmik. Tiitlikandidaadid 
võtsid mõõtu erinevates vooru
des - enese tutvustamine ja räpp, 
jalgpallitrikid, tuletõrjevooli
kutega show, tantsuetteaste. 
Lisaks Allarile osalesid võistlusel 
noormehed Tallinna Tehnikaüli
koolist, Sisekaitseakadeemiast, 
Estonian Business Schoolist, 
Eesti Mereakadeemiast. Esikol
mikusse kuulusid veel auväärne 
teine koht Nicodemo Estonian 
Business Schoolist ning 3. koht 
Kristjanile Tallinna Tehnikaüli
koolist.

Tudengimehe 2006 üriisse 
kuulusid skandaalne Anu 
Saagim, Dance Aeti treener 
Monika Tuvi, alati seksikas Liis 
Lass, odaviskaja Andrus Värnik, 
tudengimees 2005 Ardo Uudmäe 
ja üriiesimees Tanel Tatter.

Tudengimeest valiti Tuden
gite Sügispäevade raames teist
kordselt. Esimest korda leidis 
samalaadne üritus aset aasta 
tagasi, kui võitjaks krooniti Ardo 
Uudmäe Estonian Business 
Schoolist.

Pilte selles meeletust üritu
sest leiad www.u-pop.ee.

mailto:vannarf@ebs.ee
mailto:torm.andres@gmail.com
http://www.u-pop.ee


Disko on o!u!ine, punk 
põhitine!

Piret Hinnov
kormMnsmeesA:ond

Rajud kostüümid, vinged 
esinejad, tupeeritud juustega 
ahhetama panev seltskond 
kuluvates teksastes, boonusena 
idülliline loodus, liivarand, 
kadakad, meri ehk ühesõnaga 
unustamatud EBSi 11. suve
päevad, mis leidsid aset 12.-13. 
augustil Pärnumaal Varbla 
Puhkekülas.

Tempokas ja meeleolukas 
päev algas endale kadakate vahel 
pesakoha leidmise ja päeva- 
kamraadidega tutvumisega. 
Võitluskaaslaste nimed selged, 
sooritati ennastunustavaid 
manöövreid, et viia just oma 
meeskond präänikuni -  sponso
rite välja pandud auhindadeni. Ei

peljatud viskuda võitlusse, et 
saada piisavas koguses Red Bulli, 
et järgmine semester energia- 
varusid säästes üle elada. Samuti 
oldi altid laskma neiusid endale 
Fructis Style'i toodetega frisuuri 
tegema, et siis pärast olla 
võrdväärne kandidaat parima 
meeskostüümi tiitlile ning lunas
tada seega Montoni kinkekaart. 
Vähepealseid jõudehetki aitasid 
mööda saata Regati jäätis ja A. 
Le.Coqi kesvamärjuke. Jõudu ja 
jaksu oli vaja koguda, sest päev 
polnud kaugeltki läbi. Kogu 
ürituse stiilipuhtusel hoidis pilku 
peäl meie päris oma moemiilits, 
kes ei jätnud ühtegi möödalask
mist tähelepanuta ning inspek
teeris kõige stiilsemaks Erie 
Kivilo ja Andres Närepi. Kõigi 
külaliste armumuresid aitas 
lahendada Dr. Noormann.

Pärast pöörast päeva tuli 
õhtuhämaruses kirgi kütma 
Memoriaalansambel,  kelle 
esituses kõlas kogu Eesti 
popklassika puhtas punkrock- 
võtmes -  ja veel kuidas! Siiani ei

suuda emotsioon vaibuda ning 
mälestused jäävad ju alatiseks.

Vahepeale aitas meie üli
õpilaste kaitseingel Peeter Kross 
loosida kihvti meelelahutus- 
paketi kahele Hol lywoodi  
külastuse ja rikkaliku ööga 
luksuslikus Savoy hotellis -  selle 
õnnelikuks omanikuks sai Oliver 
Vilba. Suvepäevade kõige suure
ma üliõpilasvaimuga kursuseks 
tunnistati BBA-3, kes saavad oma 
vaimu edasi harida Äripäeva 
raamatutega.

Pühapäeval asusid kõik vap
ralt oma ürgseid kanaleid otsima. 
Leidmiseks vajalikud juhtnöörid 
andis Jan Uuspõld oma Ürgmehe 
show'ga. Usun, et kohalolijad 
leidsid oma kanalid ning mõista
vad teisepoole kanaleid nüüd 
pisut paremini.

Kohaletulnute seast jäi kõla
ma järgmine mõte: „Sa pole tõe
line üliõpilane olnud, kui pole 
käinud oma kooli suvepäevadel."

Kohtumiseni 11.-12. augustil
2007. aastal EBSi 12. suve
päevadel. Seniks kõrget lendu!

Igati õiges stiilis suvepäevaline
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Punkar Kats, üks tubli suvepäevade korraldaja

EBS Weicome Party
Jevgenia Vannari, IntBBA-2
Jevgenfa.Wtnnan@ebs.ee

For those who didnt 
have time to attend this 
great event, here s a short 
s u m m a r y  a n d  s o m e  
opinions. Make sure you 
make it to all other EBS 
parties! You must have 
something to remember 
when you graduate!

The party took place at a quite 
famous Tallinn hangout, Cafe 
Moskva. Not only did our parents 
used to spend time there, 
drinking coffee, or other liquids, 
but also our generation likes to 
hang out there. This semester's 
ERASMUS students were able to

get to know other EBS students 
and vise-versa. I noticed some of 
them talking with one another 
and dancing together, which was 
great to see. The party brought 
people together, which is a good 
thing. What did people think 
about the Welcome Party in 
general?

Bianca from Holland liked the 
music, as well as the big crowd 
who were enjoying themselves. 
The only drawback was that the 
bartenders didn't know how to 
make the welcome drinks.

Tommaso from Italy didn't 
notice too many people from 
EBS, and thinks that a Welcome 
Party should be an event where 
people meet each other (not just

one or two, but a lot of people). 
So we have to keep that in mind 
for our next foreign visitors, we 
have to be more sociable and 
friendly!

Julia Bashkatova (BBA3) and 
her friends definitely had a lot of 
fun. Though the party was 
jamming, next time it would be a 
good idea to make it a costume 
party" says Julia.

To sum up, EBS Welcome 
Party in the new look cafe 
Moskva was a great success and 
those who missed it can take a 
look at the pictures in the 
ebsikas.ee gallery!

See you at the next Party!
Pidulised
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Võta Simpe! ja raägi teisest 
minutist tasuta!
Meiega saad rohkem!

www.simpet.ee

http://www.simpet.ee

